
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.  3157
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γενικό Λύκειο Ερέτριας και το 8ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Αγίας Βαρβάρας, σελ. 3178

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 3176
4. Ανακοινώνεται ότι η Επιτροπή Κανονισµού της Βουλής

καταθέτει την  Έκθεσή της στην από 26 Νοεµβρίου 2013
πρόταση του Προέδρου της Βουλής και στην από 25 Νοεµ-
βρίου 2013 πρόταση Βουλευτών "Για την τροποποίηση δια-
τάξεων του Κανονισµού της Βουλής (Μέρος Κοινοβουλευ-
τικό)", σελ. 3180

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 3157-3159
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

3159-3168
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 2 Δεκεµβρίου 2013, σελ. 3169
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την πολιτική των

περικοπών στη δηµόσια ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, σελ.
3170

β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τις τερά-
στιες καταστροφές και το θάνατο τριών ανθρώπων στη Ρόδο
από την καταιγίδα της περασµένης Παρασκευής, σελ. 3172

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας:

i) σχετικά µε την κεφαλαιοποίηση οφειλών των εµπόρων
προς τον Οργανισµό Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών,
σελ. 3174

ii. σχετικά µε τα προβλήµατα στο Πρότυπο Εθνικό Νηπιο-
τροφείο Καλλιθέας, σελ. 3176

δ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την ποιότητα σήµατος κινητής τηλεφωνίας, σελ.
3178

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Οικονο-

µικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: "Κύρωση των Συµφωνιών Τροποποίησης των συµβά-
σεων παραχώρησης των µεγάλων οδικών έργων και ρύθµιση
συναφών θεµάτων", σελ. 3180
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Αθήνα, σήµερα στις 29 Νοεµβρίου 2013, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 28 Νοεµβρίου
2013 εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΛΘ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµ-
πτης 28 Νοεµβρίου 2013, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολό
του σχεδίου νόµου: «Προσαρµογή της εθνικής νοµοθεσίας στις
διατάξεις της Οδηγίας 2011/24/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου και του Συµβουλίου της 9ης Μαρτίου 2011 περί εφαρµογής
των δικαιωµάτων των ασθενών στο πλαίσιο της διασυνοριακής
υγειονοµικής περίθαλψης (L88/45/4.4.2011) και άλλες διατά-
ξεις»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το κ. Γεώργιο Λαµπρούλη,
Βουλευτή Λαρίσης, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος του Σωµα-
τείου Πυροσβεστών Πυρόσβεσης και Διάσωσης της ανατολικής
Κρήτης εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την αδιαφορία του κρά-
τους να εξοπλίσει το Πυροσβεστικό Σώµα µε τα απαραίτητα
Μέσα Ατοµικής Προστασίας και αιτείται την άµεση χορήγησή
τους.

2) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι αναπληρωτές εκπαιδευτικοί Ειδι-
κής Αγωγής οµαδοποιηµένων ειδικοτήτων αιτούνται όπως
εξαιρεθούν οι εκπαιδευτικοί του κλάδου ειδικής αγωγής ΠΕ18.01
Γραφικών τεχνών από τη διαθιεσιµότητα και η κάλυψη των κενών
θέσεων να γίνει µε πιστώσεις από το ΕΣΠΑ για την εύρυθµη λει-
τουργία των εργαστηρίων.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στην υπερεργασία των γιατρών σε διπλάσιο χρόνο από αυτό που
προβλέπει η Ευρωπαϊκή νοµοθεσία.

4) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την

οποία η Εθνική Ένωση Αναπήρων και Θυµάτων Πολέµου του
Νοµού Θεσσαλονίκης αιτείται την µη αναστολή και µείωση των
συντάξεων και επιδοµάτων των αναπήρων και θυµάτων πολέµου,
υποβάλλοντας παράλληλα προτάσεις για αλλαγές - διορθώσεις.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος της Οµοσπονδίας
Επαγγελµατιών, Βιοτεχνών και Εµπόρων του Νοµού Ηρακλείου
εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την καταχρηστική συµπεριφορά
των εταιρειών ΑΕΠΙ και GEA επειδή εισπράττουν πνευµατικά δι-
καιώµατα και από τηλεοπτικούς και ραδιοφωνικούς σταθµούς
αλλά και από τους δηµιουργούς, συνθέτες και εκτελεστές κάθε
είδους µουσικών έργων.

6) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Κορινθίας αιτείται την
παραχώρηση χρήσης της παλαιάς σιδηροδροµικής γραµµής Κο-
ρίνθου - Πατρών στην Περιφερειακή Ενότητα Κορινθίας.

7) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Κερατσινίου-Δραπετσώνας
εκφράζει τη διαµαρτυρία του στην επιλογή της πρότασης να
οδηγηθούν τα λύµατα των ΒΔ Μεσογείων και της Νότιας Ακτής
Σαρωνικού στο Κέντρο Επεξεργασίας Λυµάτων Ψυττάλλειας. 

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το διοικητικό συµβούλιο της Πα-
νελλήνιας Οµοσπονδίας Πενταετούς Υποχρέωσης Συµβασιού-
χων Πυροσβεστών αιτείται την αναδιάρθρωση του Πυροσβεστι-
κού σώµατος µε ενιαίο καθηκοντολόγιο µεταξύ των µόνιµων
υπαλλήλων και των συµβασιούχων καθώς και την ίση αντιµετώ-
πιση σε θέµατα που αφορούν µεταθέσεις και αποσπάσεις ανά-
µεσα τους.

9) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός «Προ-
φήτης Ηλίας» του Νοµού Πέλλας αιτείται την ακύρωση της
χρέωσης του τραπεζικού λογαριασµού όψεως στην Αγροτική
Τράπεζα Σκύδρας, ύψους 17.152,10 ευρώ, έτσι ώστε να µην
σφραγιστεί η επιταγή και να µην πληγεί η αξιοπιστία του συνε-
ταιρισµού στους παραγωγούς.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το διοικητικό συµβούλιο της Οµο-
σπονδίας των επαγγελµατιών, βιοτεχνών και εµπόρων του Νοµού
Ηρακλείου εκφράζει την διαµαρτυρία του σχετικά µε την άρνηση
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των τραπεζών να παραλάβουν δηλώσεις καταθετών του άρθρου
20 του ν.4161/2013 περί ακατάσχετου των τραπεζικών λογαρια-
σµών.

11) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο του Σω-
µατείου Πυροσβεστών Πυρόσβεσης και Διάσωσης της ανατολι-
κής Κρήτης εκφράζει την διαµαρτυρία του για την αδιαφορία του
κράτους να χορηγηθούν Μέσα Ατοµικής Προστασίας στο Πυρο-
σβεστικό Σώµα, εκθέτοντας µε αυτόν τον τρόπο τους πυροσβέ-
στες σε ακόµη µεγαλύτερο κίνδυνο.

12) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ και
Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Ένωση Στρατιωτικών της Περιφέρειας Αττικής προτείνει
µια πιο ορθολογική και δίκαιη κατανοµή των ρεπό στο στρατιω-
τικό προσωπικό που εκτελεί εικοσιτετράωρη υπηρεσία διανυκτε-
ρεύσεως τις καθηµερινές και τις αργίες. 

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επι-
στολή του προέδρου του Επιµελητηρίου Αχαίας στον υπουργό
εργασίας για τη ραγδαία πτώση του κύκλου εργασιών των µικρο-
µεσαίων επιχειρήσεων. 

14) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟΔΗΜΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Αστυνοµικών Υπαλλήλων διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό των
αποφοίτων της Σχολής Αστυφυλάκων από τις κατατακτήριες εξε-
τάσεις εισαγωγής στα Πανεπιστήµια και ΤΕΙ.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους
απλήρωτους λογαριασµούς του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κόµ-
µατος στον Οργανισµό Τηλεπικοινωνιών Ελλάδας. 

16) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ και κ. ΜΙ-
ΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν δηµοσίευµα εφηµερίδας το
οποίο αναφέρεται στην πώληση ιστορικής σηµασίας Εκκλησίας
στο Ηράκλειο. 

17) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αχαλκάτσι Κατεβάν εκφρά-
ζει την διαµαρτυρία της διότι ενώ ελάµβανε προνοιακό επίδοµα
λόγω αναπηρίας (τετραπληγική σε αναπηρικό καροτσάκι), 80%,
µετά τον πρόσφατο έλεγχο από το ΚΕΠΑ (κέντρο πιστοποίησης
αναπηρίας) έλαβε ποσοστό 67% και κατέθεσε ένσταση στο αρ-
µόδιο τµήµα.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απερ-
γία του Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου της Αιγιαλείας για την
οικονοµική εξαθλίωση που υπέστη ο ελληνικός λαός, µε τις µει-
ώσεις των µισθών και των συντάξεων, µε τις απολύσεις και τις
διαθεσιµότητες των υπαλλήλων καθώς και µε τις ελλιπείς παρο-
χές της υγείας.

19) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το 1ο Σχολικό Εργαστηριακό
Κέντρο Έδεσσας αιτείται την παραχώρηση αυτοκινήτων τα οποία
θα χρησιµοποιηθούν στα εργαστήρια για την κάλυψη των ασκή-
σεων που προβλέπονται για την εκπαίδευση των µαθητών Σ.Ε.Κ.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στην πτώση της παραγωγής του ελληνικού ελαιόλαδου κυρίως
στις περιοχές της Πελοποννήσου και της Κρήτης µε τραγικές οι-
κονοµικές συνέπειες στους παραγωγούς. 

21) Οι Βουλευτές, Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ) ΚΟΥΡΑΚΗΣ και Β’ Πει-

ραιώς κ. ΕΥΓΕΝΙΑ(ΤΖΕΝΗ) ΒΑΜΒΑΚΑ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλόγων Ειδικού Εκπαι-
δευτικού Προσωπικού Ειδικής Αγωγής καταγγέλλει την αντισυν-
ταγµατική και παράνοµη χρήση προγραµµάτων του ΕΣΠΑ, µε
σκοπό τη πρόσληψη Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού και Ει-
δικού Βοηθητικού Προσωπικού, µέσω του ΟΑΕΔ, στον ευαίσθητο
τοµέα της Ειδικής Αγωγής µαθητών µε αναπηρία.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αγανά-
κτηση του ελληνικού λαού για την πρόταση προς ψήφιση του
νέου φόρου ακινήτων.

23) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Σύλλογος «Φίλοι του Ραδιοφώνου» του Μεσολογγίου
αιτείται τον έλεγχο για την ύπαρξη ή όχι πραγµατικού χρέους
του Συλλόγου απέναντι στο ΙΚΑ, αν και υπάρχουν αποφάσεις του
δικαστηρίου που δικαιώνουν το Κοινωφελές Σωµατείο, στο οποίο
ανήκει το ιστορικό ραδιόφωνο.

24) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ και
Α’ Αθηνών κ. ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Συµβασιούχων του Οργανισµού
Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών εκφράζει τη διαµαρτυρία
του διότι ενώ υπάρχει δικαστική απόφαση µε προσωρινή διαταγή
να παραµείνουν στις θέσεις τους οι διακόσιοι εξήντα τέσσερις
εργαζόµενοι, η σηµερινή διοίκηση του ΙΚΑ τους έχει αφαιρέσει
κάθε εργασιακό δικαίωµα.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γιώργος Βιλαντζάκης
εκφράζει τη διαµαρτυρία του, µετά την αρνητική απάντηση που
έλαβε από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους για την φορολό-
γηση πολιτών που έχουν αναπηρία 80% και άνω.

26) Η Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μώλου-Αγίου Κων-
σταντίνου του Νοµού Φθιώτιδας διαµαρτύρεται για την επικεί-
µενη κατάργηση του Λιµενικού Σταθµού Αγίου Κωνσταντίνου, η
οποία θα επιφέρει δυσµενείς επιπτώσεις τόσο στην τουριστική
ανάπτυξη της περιοχής όσο και στις µετακινήσεις των κατοίκων
των νησιών.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο της Οµο-
σπονδίας Επαγγελµατιών και Εµπόρων του Νοµού Θεσσαλονί-
κης εκφράζει την έντονη διαµαρτυρία του για τον νέο φόρο στα
ακίνητα και τονίζει ότι δεν µπορεί να υπάρξει ανάπτυξη µε τόσο
αυστηρά φορολογικά µέτρα. 

28) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Γκέκας εκφράζει τη δια-
µαρτυρία του γιατί δεν εξαιρέθηκαν από την έκτακτη ειδική ει-
σφορά αλληλεγγύης µισθοί συντάξεις και πάγια αντιµισθία που
χορηγούνται σε πρόσωπα µε βαριές αναπηρίες 80% και άνω.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Προσω-
πικού Ασφαλείας Οµίλου ΔΕΗ εκφράζει την αγανάκτησή του για
τη διάκριση που γίνεται από την Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας
προς την Αγροτική Τράπεζα Ελλάδος. 

30) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλαδική Οµοσπονδία Ερ-
γατοϋπαλλήλων Εµφιαλωµένων Ποτών καταγγέλλει την εταιρεία
«COCA COLA 3E» για σύσταση παράνοµου δικτύου διανοµών και
αιτείται την επιβολή ποινικών και διοικητικών κυρώσεων από τις
φορολογικές αρχές.

31) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΙΚΑ και ΟΚΑ
Λουτρακίου - Περαχώρας, Αγ. Θεοδώρων του Νοµού Κορινθίας
αιτείται την παραµονή του Υποκαταστήµατος ΙΚΑ και του Κέν-
τρου Υγείας στο Λουτράκι, µε παράλληλη ενίσχυση της λειτουρ-
γίας του.

32) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Χαλκί-
δας διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό των πολύτεκνων οικογε-
νειών από τη διανοµή τροφίµων.

33) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Οµοσπονδία Κωφών Ελλάδος διαµαρτύρεται για τον
αποκλεισµό των Κωφών από το Συνταγµατικό τους δικαίωµα
στην ενηµέρωση και την πληροφόρηση µέσω δελτίων ειδήσεων
στη νοηµατική γλώσσα.

34) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο
του Εθνικού Χιονοδροµικού Κέντρου Σελίου διαµαρτύρεται για
την αναστολή της λειτουργίας του Εθνικού Χιονοδροµικού Κέν-
τρου Σελίου και αιτείται τη διασφάλιση της λειτουργίας του.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε καταγγελίες
µε σαφή υπονοούµενα για χρηµατισµό µεταξύ της περιφέρειας
Πελοποννήσου και ιδιωτικών εταιρειών. 

36) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Σερρών αιτείται τη
συνάντηση µε τους εκπροσώπους της κατασκευαστικής εται-
ρείας «ADRIATIC PIPELINE» και την παύση οποιονδήποτε ενερ-
γειών προτού συµφωνηθούν οι προδιαγραφές χάραξης και
κατασκευής του Αγωγού ΤΑΡ.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τις ελλείψεις
προσωπικού στο Κέντρο Υγείας Αγίας Βαρβάρας του Νοµού
Ηρακλείου Κρήτης.

38) Η Βουλευτής Άρτης κ. ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία οι κάτοικοι του οικισµού Άγιος Δηµήτριος Ρά-
µιας του Δήµου Κεντρικών Τζουµέρκων του Νοµού Άρτας
διαµαρτύρονται γιατί στο λογαριασµό της ΔΕΗ αντί το χαράτσι
ΕΕΤΑ να είναι µειωµένο κατά 15% ήταν αυξηµένο κατά 25% µε
αποτέλεσµα η αξία οφειλής ανά τ. µ. να αυξηθεί από 3 ευρώ που
ήταν το 2012 σε 4 ευρώ.

39) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ και Β’
Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία ο Μητροπολίτης Κυθήρων εκφράζει την ανησυχία
του για την κατάργηση της ναυτιλιακής γραµµής που συνδέει τον
Πειραιά µε τα νησιά Κύθηρα, Αντικύθηρα, Κρήτη και για τις επι-
πτώσεις που θα έχει στη διαβίωση των κατοίκων, καθώς και στη
τουριστική κίνηση των νησιών.

40) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο του Συλ-
λόγου των Τεχνικών Υπαλλήλων του Υπουργείου Οικονοµικών
εκφράζει την διαµαρτυρία του για τη µισθολογική ανισότητα µε-
ταξύ του κλάδου των µηχανικών της ΤΕ και της ΠΕ κατηγορίας.

41) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι µαθητές του 2ου ΕΠΑ.Λ. Λαµίας
του τοµέα υγείας και πρόνοιας διαµαρτύρονται για τα προβλή-
µατα του 2ου ΕΠΑ.Λ. Λαµίας, λόγω της κατάργησης του τοµέα

υγείας και πρόνοιας και της διαθεσιµότητας των καθηγητών του.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε
διαµαρτυρίες αστυνοµικών υπαλλήλων για την οριοθέτηση της
απόστασης κατοικίας-υπηρεσίας.

43) Η Βουλευτής Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Συντονιστής Διευθυντής του Παθολογικού
Τµήµατος του Νοσοκοµείου Κοζάνης διαµαρτύρεται για τα προ-
βλήµατα που παρουσιάζονται στη λειτουργία της Παθολογικής
Κλινικής λόγω ελλιπούς στελέχωσής της µε ειδικούς παθολό-
γους.

44) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο της
Α’ΕΛΜΕ Θεσσαλονίκης διαµαρτύρεται για την αντιπαιδαγωγική
συγχώνευση των σχολείων της περιοχής και αιτείται την ανα-
στολή της.

45) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι φορείς τουρισµού και εµπορίου
του Νοµού Ευβοίας διαµαρτύρονται για τη µείωση των δροµο-
λογίων των πλοίων καθώς και για τον περιορισµό των ωρών εκτέ-
λεσής τους στη Πορθµιακή Γραµµή Αιδηψού - Αρκίτσας. 

46) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το διοικητικό συµβούλιο της
Οµοσπονδίας επαγγελµατιών, βιοτεχνών και εµπόρων του Νέου
Ηρακλείου εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την επιβολή ειδικού
λογαριασµού κατασκηνώσεων στο ΙΚΑ από την στιγµή που τα
παιδιά των εργαζοµένων της Οµοσπονδίας δεν δικαιούνται συµ-
µετοχή σε τέτοιου είδους δραστηριότητες και αιτείται την άµεση
κατάργηση του.

47) Η Βουλευτής Άρτης κ. ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Ενοικιαζοµένων Δω-
µατίων - Επιπλωµένων Διαµερισµάτων και Ξενώνων Αγροτοτουρι-
σµού «Άραχθος» του Νοµού Άρτας διαµαρτύρεται για την αναί-
τια αύξηση του Φόρου Ακίνητης Περιουσίας και αιτείται την εξί-
σωσή του για τα τουριστικά καταλύµατα µε τον αντίστοιχο των
ιδιόκτητων κατοικιών.

48) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Αττικής αιτείται την επίλυση των δυσλειτουργιών και των προ-
βληµάτων κατά την αυτόφωρη διαδικασία στα δικαστήρια.

49) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Σάµου,
Ικαρίας και Φούρνων διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό ακριτι-
κών οικογενειών από διανοµές παρεµβατικών προϊόντων Ε.Ε..

50) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ηρακλείου εκφρά-
ζει τη διαµαρτυρία του για την ελλιπή ρύθµιση προστίµων των
αυθαιρέτων στους πολύτεκνους και τρίτεκνους και αιτείται να
συµπεριληφθούν και οι µονογονεϊκές οικογένειες για να είναι
ολοκληρωµένη και δίκαιη.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1109/30-08-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουίκ Τέρενς - Σπένσερ - Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
YAΠE/Φ38/3074/2007/1-11-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη
απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1974/25-09-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. B. 2495 /1-11-

2013 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάν-
τηση:
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3. Στην µε αριθµό 2180/30-09-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Καραγιαννίδη Χρήστου, Κατριβάνου Βασιλικής, Ζαχαριά
Κωνσταντίνου, Κουρουµπλή Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

Φ.90022/29034/1746 /1-11-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάν-
τηση:
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4. Στην µε αριθµό 2255/02-10-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/31519/

1909 /1-11-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2409/07-10-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καπερνάρου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/30842/

687 /1-11-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2571/11-10-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2167 /1-

11-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 2966/21-10-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Σκόνδρα Ασηµίνα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ12Α 1170315

ΕΞ2013/1-11-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επί-
καιρων ερωτήσεων της Δευτέρας 2 Δεκεµβρίου 2013.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 306/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Καβάλας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικολάου Παναγιωτό-
πουλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τον προϋπολογισµό των Προνοιακών Ιδρυ-
µάτων.

2. Η µε αριθµό 314/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λαρίσης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς–Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δηµητρίου Γελαλή προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη µεί-
ωση της τάξης του 50% των επιλέξιµων εκτάσεων των βοσκοτό-
πων.

3. Η µε αριθµό 324/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Μιχαήλ Αρ-
βανίτη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την «άρνηση άσκησης Κοινοβου-
λευτικού Ελέγχου από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης σε Βουλευ-
τές του ΛΑΪΚΟΥ ΣΥΝΔΕΣΜΟΥ–ΧΡΥΣΗ ΑΥΓΗ».

4. Η µε αριθµό 320/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τους

εργαζόµενους της «Olympic Handling».
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 307/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φεβρωνίας Πατριανάκου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υποστελέχωση των
δοµών υγείας στη Λακωνία.

2. Η µε αριθµό 315/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δέσποινας Χαραλαµπί-
δου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην έγκριση αιτήσεων
συνταξιοδότησης ασφαλισµένων µητέρων ανήλικων τέκνων.

3. Η µε αριθµό 325/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ηλία
Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την φορο-
λογική ενηµερότητα που ζητά ο Οργανισµός Ασφάλισης Ελεύθε-
ρων Επαγγελµατιών από τους ασφαλισµένους για την ένταξή
τους στη ρύθµιση χρεών.

4. Η µε αριθµό 321/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λαρίσης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωρ-
γίου Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε την ανάγκη κάλυψης των κενών στη Δευτεροβάθµια
και Πρωτοβάθµια εκπαίδευση µε διορισµούς µόνιµων εκπαιδευ-
τικών.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2013 3169



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 303/6/26-11-2013 επίκαιρη
ερώτηση της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα προς τον
Πρωθυπουργό, σχετικά µε την πολιτική των περικοπών στη δη-
µόσια ιατροφαρµακευτική περίθαλψη. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ.
Γεωργιάδης.

Τον λόγο έχει η κ. Παπαρήγα, για να αναπτύξει την ερώτησή
της.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Κύριε
Υπουργέ, ό,τι πω εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΚΚΕ δεν έχει καµµία σχέση µε τη συζήτηση που έγινε τις τελευ-
ταίες ηµέρες µε αφορµή το φάρµακο ή εξαιτίας του φαρµάκου,
µια συζήτηση όπου η Κυβέρνηση και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
τσακώνονταν για το ποιος είναι dealer ποιανού, ποιος είναι πλα-
σιέ της άλφα ή της βήτα εταιρείας. Αυτά που θα πούµε είναι κα-
θαρά ζητήµατα πολιτικού και κοινωνικού περιεχοµένου. Δεν
περιέχουν καµµιά ηθικολογία.

Θέλουµε να ξεκαθαρίσουµε το εξής. Υπάρχουν φαινόµενα και
διαφθοράς και λαµογιάς και µια σειρά άλλα πράγµατα που και η
Κυβέρνηση διαχρονικά επικαλείται και εµείς βλέπουµε µέσα στο
χώρο της υγείας. Μάλιστα είναι νοσηρά φαινόµενα που ξεκινάνε
από το κεφάλι, έχουν σχέση µε τους νόµους της αγοράς και από
εκεί και πέρα ανοίγεται ο δρόµος διαφθοράς και ατόµων. Αυτά
τα ξέρουµε. Δεν µας ενοχλεί όταν λέγονται.

Εκείνο που έχει σηµασία είναι ότι αυτά σήµερα είναι προκά-
λυµµα για τη µείωση των οφειλόµενων κρατικών δαπανών υγείας
προς τη µεγάλη πλειοψηφία των εργαζοµένων και γίνονται
αφορµή για περικοπές αντιλαϊκού χαρακτήρα, για βάρβαρες πε-
ρικοπές.

Πρέπει να σας πω ότι όπου υπάρχει παραγωγή για το κέρδος
και εµπόριο εκεί είναι φυσικό, χωρίς να σηµαίνει ότι συµβιβαζό-
µαστε µε αυτό, να υπάρχουν και τέτοια φαινόµενα. Μάλιστα, µε
αυτόν τον προϋπολογισµό που φέρνετε τώρα, όπου κατά 19%
περικόπτονται οι κρατικές παροχές στην υγεία και στην πρόνοια
–ο ΕΟΠΥΥ είναι γύρω στο 30%, τα νοσοκοµεία 32% κ.λπ.- να ξέ-
ρετε ότι και άνθρωποι που δεν έχουν υποκύψει µέχρι τώρα «στο
γνωστό του γνωστού», σε µικροαπάτες, προκειµένου να εξασφα-
λίσουν φάρµακο ή προκειµένου να εξασφαλίσουν παροχές
υγείας δεν ξέρω και τι θα κάνουν. Θα πιάσουν τον γνωστό, τον
πολιτικό, τον µη πολιτικό. Το «φακελάκι» κι όλα αυτά τα φαινό-
µενα θα πολλαπλασιαστούν, διότι η πίεση που δέχεται σήµερα
το κάθε άτοµο προκειµένου να λύσει ένα επείγον, ένα σοβαρό
πρόβληµα υγείας που κοστίζει ή που ξεφεύγει από το συνηθι-
σµένο, είναι πάρα πολύ µεγάλη που στο τέλος και εµείς που εί-
µαστε εναντίον της διαφθοράς και υπέρ της πάλης θα υπο-
κύψουµε σε τέτοιες πιέσεις.

Ένα ζήτηµα θέλω να ξεχωρίσω από το θέµα που θέσαµε σή-
µερα: Την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, που περιλαµβάνει την
πρόληψη κ.λπ..

Δεν δεχόµαστε καµµία δικαιολογία. Αυτός ο τοµέας δεν θέλει
εξορθολογισµό, θέλει να στηθεί απ’ την αρχή κι όχι όπως πάτε
να το κάνετε εσείς διότι, ξέρετε, αυτές οι αναδιαρθρώσεις, τα
γκρεµίσµατα και οι κατεδαφίσεις µπορεί να βγάζουν ακόµα χει-
ρότερο κτήριο. 

Ξεκαθαρίζουµε το εξής πράγµα: Η πρωτοβάθµια περίθαλψη
υγείας, πρόνοιας, ΠΡΟΛΗΨΗΣ –µε κεφαλαία- απευθύνεται και
στους υγιείς, όχι µόνο στους αρρώστους.

Εποµένως, παίρνοντας υπ’όψιν τη γενικότερη πολιτική, µιλάµε
για κέντρα υγείας. Αν θέλετε, για εµάς, δεν είναι το θέµα να πε-
ριορίσουµε τη συζήτηση στο υπαρκτό πρόβληµα της µείωσης
του αριθµού των κέντρων υγείας και των συγχωνεύσεων που κά-
νετε. Αυτό που έχει σηµασία είναι η στελέχωση και οι αρµοδιό-
τητες της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας και η δωρεάν παρο-
χή, που πρέπει να απευθύνεται σε όλους, εάν θέλουµε να προ-

λάβουµε ασθένειες, να περιορίσουµε τη ροή προς τα νοσοκοµεία
και αν θέλετε, να ανεβάσουµε και το προσδόκιµο της ζωής. Βέ-
βαια µε τέτοιους µισθούς και συντάξεις που έχουµε δεν ξέρω
πού θα πάµε. Όµως, εν πάση περιπτώσει η πρωτοβάθµια φρον-
τίδα υγείας θέλει χρήµα, διότι πριν απ’ όλα πρέπει να στηρίζεται
στο να έχει όλα τα διαγνωστικά µέσα, να µπορεί ο γιατρός όταν
δεχθεί έναν ασθενή να διαβλέψει όχι µόνο τι έχει, αλλά τι θα του
έρθει και αύριο. Όπως ξέρετε, ο τεχνολογικός εξοπλισµός βρί-
σκεται, όπως λέµε εµείς, στα χέρια των µονοπωλίων, των µεγα-
θηρίων που πουλάνε τον εξοπλισµό µε όποιο κέρδος θέλουν. Δεν
λέω ότι µπορεί στην Ελλάδα να έχουµε παραγωγή της πιο υψη-
λής τεχνολογίας µέσα σε ένα χρόνο. Τέτοια προοπτική δεν υπάρ-
χει.

Εποµένως, στον τοµέα της υγείας, ακόµα και αν ήταν αποκλει-
στικά δηµόσια χωρίς την ιδιωτική, αυτή πάλι θα ήταν εξαρτηµένη
και υποδουλωµένη στον ιδιωτικό τοµέα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Να ακούσουµε τον
κύριο Υπουργό;

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε.

Να ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, το εξής: Πρωτοβάθµια παροχή ση-
µαίνει ότι απευθύνεται σε όλα τα εκατοµµύρια των Ελλήνων.

Ένα παράδειγµα: Είναι σπατάλη, δηλαδή, το υποχρεωτικό
τσεκ-απ; Έχει αυξηθεί σήµερα η επαγρύπνηση του κόσµου, οι
άνθρωποι είναι πιο υποψιασµένοι και δεν τα φοβούνται αυτά. Το
υποχρεωτικό τσεκ-απ, λοιπόν, πρέπει να είναι δωρεάν.

Δεύτερον, δεν υπάρχει ασθένεια, κύριε Υπουργέ. Υπάρχει ο
ασθενής. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι µπορεί δέκα άνθρωποι να
υποφέρουν από το ίδιο πρόβληµα υγείας και ο ένας να έχει δε-
καπέντε παρενέργειες και να έχει και παράπλευρες ασθένειες.
Η κατάσταση σήµερα φτάνει στο σηµείο να περικόψουµε και τα
φάρµακα µαζί µε τη διατροφή!

Εποµένως, για εµάς αυτή είναι η ανηθικότητα της πολιτικής,
πέρα από τις ανηθικότητες που υπάρχουν µε τη διαφθορά, τους
χρηµατισµούς κλπ. Θα ληφθούν µέτρα ολοκληρωµένα για την
πρωτοβάθµια υγεία; Δεν πιστεύω ότι θα ληφθούν.

Τέλος, κοιτάξτε να δείτε, δεν είναι µνηµονιακή αυτή η πολιτική.
Αυτά που γίνονται σήµερα στην Ελλάδα είναι –σαν κατεύθυνση,
όχι σαν εξειδίκευση- από τις αρχές της δεκαετίας του 1970. 

Άρα, το µνηµόνιο βοήθησε εσάς, βοήθησε το κεφάλαιο, στην
επιτάχυνση των µέτρων.

Εµείς, λοιπόν, το ξεκαθαρίζουµε: Πρωτοβάθµια, κατ’ αρχάς,
και όλα τα άλλα βέβαια που υποστηρίζουµε, και πρέπει να πούµε
ότι ο τοµέας της υγείας θέλει και ανθρώπους να δουλεύουν και
γιατρούς επιστήµονες, αλλά και µη επιστήµονες, µέχρι και τη γυ-
ναίκα που σφουγγαρίζει, ανακουφισµένους από πιεστικά οικονο-
µικά προβλήµατα, µε σταθερότητα και µονιµότητα δουλειάς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει τον λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-
ριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία Παπαρήγα, ξεκινώντας θα ήθελα να πω δύο λόγια για
τα φάρµακα, καθώς ξεκινήσατε από εκεί και µετά να απαντήσω
στο κυρίως θέµα το οποίο αναπτύξατε, που είναι η πρωτοβάθµια. 

Θεωρώ ότι βεβαίως µε το ΚΚΕ, ένα κόµµα µε το οποίο έχω τε-
ράστιες ιδεολογικές διαφορές –πάντα πίστευα ότι στην ουσία
δύο πολιτικές ιδεολογίες υπάρχουν εδώ µέσα, εµείς και εσείς-
δεν θα έχουµε σύµπτωση απόψεων, διότι εσείς είστε κοµµουνι-
στές και πιστεύετε σε ένα άλλο σύστηµα και εµείς πιστεύουµε
στην ελεύθερη αγορά, πιστεύουµε σε ένα άλλο σύστηµα. Παρ’
όλα αυτά, θεωρώ η στάση σας ήταν εξαιρετικά συνεπής µε την
ιδεολογία σας, καθότι η σχετική συζήτηση εξελίχθηκε στο αν θα
προστατεύσουµε τις άλφα ή τις βήτα βιοµηχανίες και είµαι βέ-
βαιος ότι το ΚΚΕ δεν είχε καµµία δουλειά να µπλέξει σε όλο αυτό.

Τώρα, όσον αφορά τη συζήτηση για τα φάρµακα την κάναµε
εν εκτάσει και δεν νοµίζω ότι έχει σηµασία να τη συνεχίσουµε. 

Θα µου επιτρέψετε, όµως, να απαντήσω για την πρωτοβάθµια,
που και για εµάς, στο Υπουργείο Υγείας σήµερα και για την Κυ-
βέρνηση του Αντώνη Σαµαρά, αποτελεί πρώτης προτεραιότητος
ζήτηµα για την αναµόρφωση του συστήµατος υγείας αυτού του

3170 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τόπου και να πω ότι µε τροµερή ευµένεια άκουσα να λέτε τη
φράση ότι το σύστηµα πρέπει να γκρεµιστεί και να ξαναχτιστεί
από την αρχή.

Κυρία Παπαρήγα, δεν έχω κανένα λόγο να µην σας πω ευθέως
ότι έχετε απόλυτο δίκιο. Αυτό προσπαθούµε να κάνουµε. Τι συ-
νέβαινε µέχρι τώρα στη χώρα µας; Είχαµε δύο παράλληλα συ-
στήµατα παροχής πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, το ένα µέσω
των κέντρων υγείας του ΕΣΥ και των εξωτερικών ιατρείων των
νοσοκοµείων και των υπολοίπων και το άλλο µέσω των πολυϊα-
τρείων του ΕΟΠΥΥ, πρώην ΙΚΑ. Είχαµε δύο παράλληλα συστή-
µατα δηµοσίου χαρακτήρα πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας,
που έτσι όπως είχαν διαρθρωθεί, πρώτον, ξοδεύουν πάρα πολλά
χρήµατα, για να µην παρέχουν τελικά στους πολίτες αυτό το
οποίο οι πολίτες αξίζουν και δικαιούνται. 

Εις τι συνίσταται η µεταρρύθµιση που έχουµε ήδη βάλλει
µπρος και η οποία συναντά σήµερα τις γνωστές αντιδράσεις; Εις
τη δηµιουργία ενός ενιαίου, δηµοσίου χαρακτήρα συστήµατος
καθολικής και ελευθέρας προσβάσεως των πολιτών, ασχέτως αν
έχουν ασφαλιστική κάλυψη ή όχι, σε παροχές πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας. 

Γιατί, όπως επίσης σωστά είπατε, το µεγάλο στοίχηµα ενός τέ-
τοιου συστήµατος, το οποίο δεν θα απευθύνεται µόνο στους
ασθενείς, αλλά θα απευθύνεται και στους υγιείς -όλα όσα είπατε
είναι ακριβώς αυτά που θέλουµε να κάνουµε- είναι το να µπορέ-
σει αυτό το σύστηµα, το οποίο θα είναι αξιόπιστο, το οποίο θα
δίνει παροχές, το οποίο θα κερδίζει την εµπιστοσύνη των πολι-
τών, εφόσον θα είναι αξιόπιστο, να αποτελέσει τον ανασχετικό
παράγοντα για να ανακόψει την ανεξέλεγκτη πορεία ανθρώπων
προς τα νοσοκοµεία. Πρέπει να σας πω ότι σε µία ηµέρα εφηµε-
ρίας περίπου το 35% των περιστατικών που φθάνει στα δηµόσια
νοσοκοµεία δεν θα έπρεπε να πάει εκεί. Ανήκει σε περιστατικά
που θα έπρεπε να είχαν αντιµετωπιστεί στο πρωτοβάθµιο επί-
πεδο.

Τι θέλουµε, λοιπόν, να κάνουµε; Θέλουµε να ενοποιήσουµε
αυτές τις δύο δοµές υπό τις Υγειονοµικές Περιφέρειες, ώστε να
έχουµε ένα σύστηµα, το οποίο ακριβώς επειδή θα έχει ενοποι-
ηµένες τις δοµές του, άρα θα συγκεντρώνει τους πόρους του και
το προσωπικό του και επειδή θα ανήκει στο ελληνικό δηµόσιο και
όχι σε έναν ασφαλιστικό οργανισµό, όπως είναι ο ΕΟΠΠΥ, θα
µπορούµε να το εντάξουµε σε προγράµµατα ΕΣΠΑ, για να ανα-
νεώσουµε τον µηχανολογικό και ιατρικό εξοπλισµό του που τώρα
καθίσταται πλέον σιγά-σιγά απηρχαιωµένος. Θα µπορούµε µέσα
από τις δηµόσιες προµήθειες και το δηµόσιο λογιστικό να αγο-
ράζουµε τα αντιδραστήρια που τώρα δεν µπορούν να αγορά-
σουν τα πολυϊατρεία του ΕΟΠΠΥ και πάνε όλοι στους ιδιώτες.

Άρα, στην πραγµατικότητα, κυρία Παπαρήγα, αυτό µπορεί να
µη σας ευχαριστήσει αλλά η Κυβέρνησή µας αυτό που προσπα-
θεί να κάνει είναι αυτό που µόλις είπατε. 

Πρέπει να σας πω, βεβαίως, ότι είµαστε έτοιµοι και ανοιχτοί
σε διάλογο. Εγώ δεν λέω πως ό,τι κάνουµε εµείς είναι σωστό.
Πολύ ευχαρίστως, παρά τις ιδεολογικές µας διαφωνίες, εάν
έρθει το ΚΚΕ να µας πει, «κύριε Υπουργέ, λάθος το κάνετε εδώ
έτσι και θα έπρεπε να γίνει διαφορετικά», το Υπουργείο Υγείας
είναι ανοιχτό να έρθει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος και να
παρουσιάσει επί του συγκεκριµένου τι πιστεύει ότι κάνουµε
λάθος και τι θα µπορούσαµε να κάνουµε πιο σωστά. 

Την ίδια πρόσκληση απευθύνω, φυσικά, σε όλα τα κόµµατα
του Κοινοβουλίου. 

Και, φυσικά, κυρία Παπαρήγα, την ίδια πρόσκληση απευθύνω
και στους απεργούς σήµερα, οι οποίοι έχουν σταµατήσει τη λει-
τουργία των πολυϊατρείων. 

Εφόσον όλοι συµφωνούµε -στην πραγµατικότητα στην αρµό-
δια επιτροπή και ο ΣΥΡΙΖΑ έχει την ίδια άποψη- ότι πρέπει να
φτιάξουµε αυτό το ενιαίο, δηµοσίου χαρακτήρα, καθολικής προ-
σβάσεως, σύστηµα παροχής πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας,
θα πρέπει να καταλάβουµε ότι δεν είναι εποχή για µαξιµαλιστικές
διεκδικήσεις. 

Και ναι, κυρία Παπαρήγα -πρέπει να σας το πω- κάποιοι θα ξε-
βολευτούν µε αυτήν τη µεταρρύθµιση, γιατί κάποιοι ήταν κατά
το παρελθόν εξαιρετικά ευνοηµένοι από το προηγούµενο σύ-
στηµα. Το προηγούµενο, όµως, σύστηµα δεν λειτουργούσε, δεν

έδινε στο λαό αυτό που χρειαζόταν. Και εµείς είµαστε αποφασι-
σµένοι να πάµε µπροστά.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Η κ. Παπαρήγα έχει τον λόγο για τη δευτερολογία της.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Σας λέω
προκαταβολικά ότι δεν έχουµε καµµία εµπιστοσύνη σε αυτά που
λέτε. Και δεν το βάζω ως ζήτηµα προσώπου. Να το ξεκαθαρί-
σουµε. Διότι όπως το είπατε εσείς, µε τον όρο που χρησιµοποι-
ήσατε, «ελεύθερη αγορά» και «ενιαίο, δηµόσιο, ισότιµο σύστηµα
υγείας», είναι ασυµβίβαστο. Και είναι ασυµβίβαστα και µε τη συ-
νύπαρξη δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα. 

Βλέπουµε την κατάσταση σε όλη την Ευρώπη. Ξέρετε, τα νέα
µέτρα επί Θάτσερ κ.λπ. και προ κρίσης. Τα πρώτα µέτρα που πέ-
ρασαν, δεν ήταν στα νοσοκοµεία -τα νοσοκοµεία είναι η εικόνα
και των ισχυρών χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των πιο
ανεβασµένων- ήταν στην πρωτοβάθµια περίθαλψη. Στην Αγγλία
σήµερα, στη Μεγάλη Βρετανία, παίρνει µπόνους ο γιατρός ο
οποίος δεν παραπέµπει κάποιον από την πρωτοβάθµια περί-
θαλψη σε νοσοκοµειακή. Μπόνους!

Δεύτερον: Έγραφε χθες ο Ριζοσπάστης -γιατί εκεί θα πάµε
στην Ελλάδα- ότι στην Ολλανδία όταν ένας ηλικιωµένος θέλει το
«Βοήθεια στο Σπίτι» -γιατί είναι µέσα στην πρωτοβάθµια και αυτό,
οι µοναχικοί άνθρωποι ή τα ηλικιωµένα ζευγάρια θα είναι η πλει-
οψηφία στην Ελλάδα και τα παιδιά µας και τα εγγόνια µας δεν
µπορούν να παρέχουν καµµία βοήθεια πια, αντίθετα εµείς πρέπει
να τους βοηθάµε µε τις συντάξεις µας- για να δεχθεί την παροχή
αυτή -τώρα περνάει στην Ολλανδία- θα βάλει ενέχυρο το σπίτι
που µένει. Και όταν πεθάνει το αντίστοιχο µέρος των εξόδων θα
περάσει στην ιδιοκτησία του κράτους ή κάποιου φορέα που δια-
χειρίζεται τέτοια χρήµατα.

Ξέρουµε πού πάµε. Δεν έχουµε καµµία εµπιστοσύνη, θα σας
το πω καθαρά. Και να ξεκαθαρίσουµε και το εξής: Μέσα στο
χώρο της υγείας το κράτος -γιατί δεν είναι µόνο οι κυβερνήσεις,
είναι και το κράτος- και οι διάφορες κυβερνήσεις του έχτισαν ορι-
σµένες συµµαχίες µε τµήµατα µεσαίων στρωµάτων, µε επιχειρη-
µατίες και µε τµήµατα εργαζοµένων. Αυτές τις συµµαχίες τώρα,
χάριν του µνηµονίου, τις σπάτε και γι’ αυτό έχετε και ορισµένες
οξυµµένες αντιδράσεις. Σωστά είναι οξυµένες, εµείς δεν είµαστε
αντίθετοι. Η οξύτητά τους, όµως, δεν αντιστοιχεί και στην οξύ-
τητα των αιτηµάτων σε ορισµένες περιπτώσεις. 

Εµείς, λοιπόν, ξεκαθαρίζουµε τα πράγµατα. Δεν µπορεί να συ-
νυπάρχει δηµόσιος και ιδιωτικός τοµέας. Κύριοι, µας κάνατε κρα-
τήσεις. Μας παίρνετε άµεσους και έµµεσους φόρους. Τα
θέλουµε επιστροφή σε δωρεάν υγεία. Δεν είναι ρεαλιστικό αυτό
που λέω σήµερα. Μπορεί να χτίσετε από την αρχή την πρωτο-
βάθµια υγεία. Τα υλικά της µπορεί να είναι σύγχρονα -γιατί υπάρ-
χουν σύγχρονες µέθοδοι αποµύζησης των λαών- εµείς, όµως,
δεν έχουµε καµµία εµπιστοσύνη σε αυτό που χτίζετε. 

Γι’ αυτό εµείς ευχαρίστως θα κάνουµε αντίλογο µαζί σας. Αυτό
που λέτε εσείς «διάλογο», εµείς το λέµε «αντίλογο». Και ο αντί-
λογος περιέχει θέσεις. Σήµερα δεν είναι δυνατόν να τις ανα-
πτύξω. Και το λέµε αυτό, για να έχουµε καθαρά χαρτιά και για
να µην ψάχνουµε να σας βάζουµε προσωπικούς χαρακτηρισµούς
και να λέµε ποιος είναι dealer ποιανού. Αυτή η συζήτηση είναι
αποπροσανατολιστική µέχρι αποβλακωτική για το λαό. Ο δικός
µας ο αντίλογος θα έχει συγκεκριµένες θέσεις, γενικές πολιτικές,
επεξεργασµένες και σε πολύ επιµέρους και λεπτοµερειακά ζη-
τήµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):
Κυρία Παπαρήγα, θα ξεκινήσω µε το τελευταίο. Ευχαριστώ που
δεν κάνετε προσωπικούς χαρακτηρισµούς. Πιστεύω ότι αυτή σας
η συµπεριφορά είναι σύµφυτη µε την ιδεολογία σας. Γι’ αυτό κι
εγώ πάντα σας σέβοµαι ως ιδεολογικό αντίπαλο. Εννοώ το ΚΚΕ. 

Πράγµατι, θέτετε το θέµα µεταξύ µας στη σωστή βάση, την
οποία εγώ αποδέχοµαι. 

Εγώ και εσείς –εγώ, εννοώ η Κυβέρνηση και αυτό που εκπρο-
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σωπώ, δεν το λέω προσωπικά- προφανώς δεν µπορούµε να συµ-
φωνήσουµε, γιατί πιστεύουµε σε δύο διαφορετικά συστήµατα.
Εσείς είστε κοµµουνιστές και εµείς πιστεύουµε σε ένα άλλο σύ-
στηµα. Άρα δεν προσδοκώ µεταξύ µας συµφωνία. 

Είναι πολύ ευπρόσδεκτος ο αντίλογος. Ο αντίλογος µπορεί να
είναι εξαιρετικά χρήσιµος. Η Κυβέρνηση, να ξέρετε, στο τερά-
στιο αυτό µεταρρυθµιστικό εγχείρηµα, το οποίο δεν είναι στοί-
χηµα της Κυβερνήσεως Σαµαρά ή του νυν Υπουργού Υγείας, που
αύριο µπορεί να αλλάξει και να έρθει ένας άλλος, είναι στοίχηµα
του ελληνικού λαού, σε αυτό το στοίχηµα εγώ προσωπικά είµαι
πολύ πρόθυµος να ακούσω τους πάντες και να διορθώσω τα
όποια πιθανά λάθη µπορεί να κάνουµε. Εσείς µπορεί να µη µας
εµπιστεύεστε -και δεν θέλω τώρα να σας πείσω να µας εµπιστευ-
τείτε, γιατί είπαµε ότι έχουµε αυτήν τη µεγάλη ιδεολογική δια-
φορά, την οποία αντιλαµβάνοµαι- αλλά εγώ πρέπει να σας πω
–γιατί έχετε δικαίωµα να γνωρίζετε- τι ακριβώς κάνουµε. 

Για να σχεδιάσουµε αυτήν τη µεταρρύθµιση, έχουµε προσλά-
βει ως σύµβουλο τον Παγκόσµιο Οργανισµό Υγείας, ο οποίος
έχει σχεδιάσει ανάλογα συστήµατα παροχής πρωτοβάθµιας
φροντίδας περίθαλψης σχεδόν σε όλον τον υπόλοιπο πλανήτη.
Δεν πάµε να κάνουµε µεταρρυθµίσεις ούτε λόγω µνηµονίου ούτε
λόγω του ότι ήρθε ένας Υπουργός και θέλει να το παίξει µεταρ-
ρυθµιστής. Το κάνουµε, διότι τώρα έχει έρθει η ώρα η χώρα να
κάνει ένα βήµα µπρος. Και προσπαθούµε να το κάνουµε όσο πιο
προσεκτικά γίνεται, όσο πιο τεκµηριωµένα επιστηµονικά γίνεται,
προσπαθώντας να µη χάσουµε χρόνο, γιατί η χώρα δεν έχει άλλο
χρόνο για χάσιµο. Επαναλαµβάνω ότι σε αυτή µας την προσπά-
θεια δεν επιδιώκουµε σύγκρουση µε κανέναν. Αυτός ο χώρος δεν
πρέπει να είναι πεδίο συγκρούσεων.

Όµως, κύρια Παπαρήγα, ακούστε πού βρίσκοµαι σήµερα. Σή-
µερα βρίσκοµαι αντιµέτωπος µε το αίτηµα των γιατρών του
ΕΟΠΥΥ να εξαιρεθούν αυτοί απ’ όλους τους υπόλοιπους Έλλη-
νες πολίτες από ένα γενικό νόµο της ελληνικής Κυβερνήσεως
που λέει ότι θα µπορεί η διοίκηση να προχωρά στη διαθεσιµό-
τητα και στην κινητικότητα υπαλλήλων. Για να λύσουν την απερ-
γία, ζητούν να υπογράψει ο Υπουργός Υγείας χαρτί που θα λέει
ότι ειδικά για τους γιατρούς του ΕΟΠΥΥ θα ισχύει ένα διαφορε-
τικό µέτρο, που θα λέει ότι ειδικά αυτοί θα εξαιρούνται από τη
διαδικασία, την οποία η Κυβέρνηση και η Βουλή έχουν νοµοθε-
τήσει για όλους τους υπόλοιπους Έλληνες, λες και σ’ αυτήν τη
χώρα µπορεί η Κυβέρνηση να αποδεχθεί να είµαστε πολίτες δύο
κατηγοριών. Όλοι οι υπόλοιποι από τη µια και οι γιατροί του
ΕΟΠΥΥ από την άλλη.

Με συγχωρείτε, αλλά εµείς τέτοια συµφωνία δεν µπορούµε να
κάνουµε, γιατί όλοι οι Έλληνες πολίτες είναι ίσοι και η διοίκηση
τους αντιµετωπίζει όλους ως ίσους. Άρα για όποιον έχει τη διά-
θεση να έρθει και να κάνει διάλογο ή και αντίλογο, όπως είπατε
εσείς προηγουµένως, είµαστε πολύ πρόθυµοι και οι πόρτες είναι
ανοιχτές. Όµως, για όποιον νοµίζει ότι ο ίδιος είναι γεννηθείς εις
Βερσαλλίες και όλοι οι υπόλοιποι Έλληνες είµαστε κάτι άλλο, κα-
τώτεροι, και άρα πρέπει αυτός να εξαιρεθεί, µε συγχωρείτε, αλλά
αυτό η Κυβέρνηση δεν µπορεί να το αποδεχθεί. 

Η Κυβέρνηση θα τηρήσει την ισότητα των Ελλήνων πολιτών µε
γνώµονα το γενικό συµφέρον του ελληνικού λαού, που είναι να
αποκτήσει ένα δηµοσίου χαρακτήρα, ελευθέρας, καθολικής προ-
σβάσεως των πολιτών -και όχι όπως στα πολυϊατρεία του
ΕΟΠΥΥ, αναλόγως του αν έχουν ασφαλιστική κάλυψη ή όχι- σύ-
στηµα παροχής πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, ως ανασχετικό
παράγοντα προς την ανεξέλεγκτη ροή ασθενών προς τα νοσο-
κοµεία. Εάν και όσοι συµµερίζονται αυτό το κοινό όραµα, που
από ό,τι κατάλαβα είναι και δικό σας από άλλη οπτική γωνία,
ελάτε να πάµε να το κάνουµε και όσο µπορούµε γρηγορότερα
να δώσουµε προς τον ελληνικό λαό αυτό που του αξίζει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε.
Προχωρούµε στην έβδοµη µε αριθµό 318/26-11-2013 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς
τους Υπουργούς Εσωτερικών και Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε τις τεράστιες καταστροφές και το θάνατο
τριών ανθρώπων στη Ρόδο από την καταιγίδα της περασµένης

Παρασκευής.
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Εσωτερικών

κ. Μιχελάκης.
Κύριε Χαλβατζή, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µια εβδοµάδα µετά τη σφοδρή καταιγίδα στη

Ρόδο η κατάσταση είναι τραγική που αντιµετωπίζουν σήµερα οι
κάτοικοι σε πολλά χωριά, στην Ιαλυσό, στην Παστίδα, στην Κρε-
µαστή, στην Αφάντου, στον Αρχάγγελο και σε άλλα χωριά και
νησιά της ευρύτερης περιοχής. 

Τέσσερις ανθρώπινες ζωές χάθηκαν. Οι ζηµιές είναι τεράστιες
στα σπίτια, στα καταστήµατα, στα αυτοκίνητα και στις καλλιέρ-
γειες. Εσείς πήγατε εκεί και τα είδατε από κοντά. 

Γιατί έγινε αυτή η καταστροφή; Διότι -κατά την άποψή µας-
είναι πολύ επικίνδυνες οι πολιτικές που εφαρµόζονται όχι µόνο
σήµερα αλλά διαχρονικά. Οι µέχρι τώρα κυβερνήσεις και η το-
πική διοίκηση έχουν αφήσει απροστάτευτους τους κατοίκους
από έργα υποδοµής, έργα αντιπληµµυρικής προστασίας και πε-
ριορίζονται σε έργα «βιτρίνας». 

Μηχανισµοί προστασίας για την πρόληψη και αντιµετώπιση
των συνεπειών από ακραία καιρικά φαινόµενα δεν υπάρχουν. Και
είναι ευθύνη της σηµερινής Κυβέρνησης, των προηγούµενων κυ-
βερνήσεων, αλλά και των δηµοτικών και περιφερειακών αρχών.
Έχουµε ιδιωτικοποίηση της καθαριότητας, έχουµε απολύσεις ερ-
γαζοµένων, έχουµε έλλειψη προσωπικού στην Πυροσβεστική και
Δασική Υπηρεσία και το αποτέλεσµα είναι να µην υπάρχουν οι
δυνατότητες να αντιµετωπιστούν αυτές οι έκτακτες καταστάσεις. 

Στον αντίποδα αυτών των αναγκών, της ανάγκης, δηλαδή, δη-
µιουργίας αντιπληµµυρικών έργων και της στελέχωσης δηµόσιων
και δηµοτικών υπηρεσιών, η Κυβέρνηση και η τοπική διοίκηση τι
αντιπαραθέτουν; Υποβαθµισµένες υπηρεσίες. Και προσπαθούν
να συµπληρώσουν τις υποβαθµισµένες υπηρεσίες µε το λεγό-
µενο «εθελοντισµό», µε δραστηριότητες µη κυβερνητικών οργα-
νώσεων και, βεβαίως, µεταφέροντας, σε ένα µεγάλο βαθµό, την
ευθύνη στις πλάτες του λαού. 

Ρωτάµε, κύριε Υπουργέ: Τι συγκεκριµένα µέτρα θα πάρει η Κυ-
βέρνηση για να αποζηµιωθούν άµεσα για το σύνολο των ζηµιών
όλοι όσοι επλήγησαν; Και επλήγησαν πολλοί από τις πρόσφατες
πληµµύρες. Μέχρι πότε προσδιορίζετε να αποκατασταθούν οι
ζηµιές; 

Επίσης, τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση, ώστε να δοθεί άµεσα
κάθε είδους βοήθεια -και χρηµατική και υλική- για την προστασία
όσων αντιµετωπίζουν αυτά τα προβλήµατα, τις καταστροφές που
υπέστησαν τα σπίτια τους, τα καταστήµατα τους και οι καλλιέρ-
γειες τους; Τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση για να χρηµατοδο-
τήσει τις αναγκαίες υποδοµές για έργα αντιπληµµυρικής προ-
στασίας, κυρίως στη Ρόδο, αλλά και στην Κάλυµνο και σε άλλες
περιοχές των Δωδεκανήσων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Εσωτερικών κ. Μιχελάκης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Πράγµατι, όπως είπατε, κύριε συνάδελφε, βρεθήκαµε από την
πρώτη στιγµή στη Ρόδο αλλά και στην Ψέριµο, η οποία και αυτή
δοκιµάστηκε σκληρά. Είναι µικρό νησί, µεγάλη, όµως, η κατα-
στροφή. 

Θέσατε ένα θέµα: Γιατί έγινε η καταστροφή. Δεν θα µιλήσω
για την πρωτοφανή θεοµηνία, η οποία χτύπησε τα Δωδεκάνησα.
Θα πρέπει, όµως, να δούµε κάποια στιγµή το θέµα των ρεµάτων
-τα µπαζωµένα ρέµατα, τα χτισµένα ρέµατα- το οποίο πρέπει να
το αντιµετωπίσουµε άµεσα.

Να έρθουµε και στην ουσία:
Μιλήσατε για έργα, για έργα «βιτρίνας». Κατ’ αρχάς, σας λέω

ότι ο σχεδιασµός των έργων σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό είναι
κοµµάτι της τοπικής αυτοδιοίκησης. Η τοπική αυτοδιοίκηση είναι
αυτή που επιλέγει. Οι χρηµατοδοτήσεις δεν λείπουν. Συµφωνώ,
όµως, µαζί σας ότι θα πρέπει µε αφορµή αυτήν την καταστροφή,
να γίνει επιτέλους µία σωστή αντιπληµµυρική προστασία. 

Ζητήσατε να µάθετε τι ακριβώς έχει κάνει η Κυβέρνηση. Σας
λέω ότι από την πρώτη στιγµή βγάλαµε άµεσα κονδύλια. Συγκε-
κριµένα, µπορώ να σας αναφέρω. 150.000 ευρώ από το Υπουρ-
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γείο Εσωτερικών, 160.000 ευρώ από το Υπουργείο Εργασίας και
50.000 ευρώ από τη Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας. Επι-
πλέον, το Υπουργείο Εργασίας έβγαλε άλλες 200.000 ευρώ. Και
όλα αυτά τα χρήµατα -θέλω να το τονίσω- είναι ποσά για να κα-
λύψουν τις ανάγκες των πρώτων ηµερών. Ξαναλέω ότι αυτά τα
χρήµατα είναι ποσά που θα πρέπει να καλύψουν άµεσες ανάγκες
των πρώτων ηµερών και ό,τι άλλο χρειαστεί, η Κυβέρνηση είναι
εδώ. 

Όσον αφορά το θέµα της καταστροφής των δικτύων και των
υποδοµών µε την καταγραφή που έχει αρχίσει να γίνεται, θα δια-
τεθούν κονδύλια από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, έτσι
ώστε να αρχίσουν οι επισκευές ή -αν θέλετε- οι κατασκευές
έργων για την οχύρωση των νησιών. 

Το σηµαντικό, όµως, είναι ότι η Κυβέρνηση µε τις διαδικασίες
που έκανε άµεσα και µε τη συνεργασία και του Υπουργείου Οι-
κονοµικών και του Υπουργείου Εργασίας, χτύπησε τη γραφει-
οκρατία. Και µπορώ να σας πω ότι σήµερα οι πολίτες οι οποίοι
θα χρειαστεί να πάρουν τα πρώτα χρήµατα, τα πρώτα ποσά, για
να εξυπηρετήσουν τις άµεσες ανάγκες τους, έχουν µε µια απλή
υπεύθυνη δήλωση -την οποία θα κάνουν- και µε µία αίτηση έτοιµα
τα χρήµατα για να τα παραλάβουν από τις περιφέρειες. Περιµέ-
νουµε τους καταλόγους των πληγέντων µετά την καταγραφή που
έχει γίνει από τους δήµους. Και από σήµερα τα χρήµατα θα είναι
διαθέσιµα µόνο µε αυτήν την απλή διαδικασία που σας είπα. 

Επίσης, θα ήθελα να σας πω για το θέµα των άλλων αποζηµιώ-
σεων, για παράδειγµα, για την οικοσκευή: Η Γενική Γραµµατέας
της Αποκεντρωµένης Περιφέρειας, κ. Καλογήρου έχει στείλει
στο Δήµο Ρόδου αλλά και στο Δήµο Καλύµνου έγγραφο µε το
οποίο λέει ότι οι υπηρεσίες θα πρέπει να µεριµνήσουν να στεί-
λουν από µόνες τους τα δικαιολογητικά που έχουν στη διάθεσή
τους, όπως επίσης και να µην αναζητηθούν δικαιολογητικά, τα
οποία υπάρχουν στο έντυπο Ε1 της φορολογικής δήλωσης, έτσι
ώστε να µην υπάρχει καµµία γραφειοκρατική δυσκολία για τους
κατοίκους των περιοχών αυτών. 

Κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να σας ενηµερώσω για ένα τελευ-
ταίο θέµα. Όσον αφορά τις άλλες υποχρεώσεις που έχουν -κα-
ταβολή ΦΠΑ και άλλες υποχρεώσεις προς το δηµόσιο- είµαστε
σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Οικονοµικών, το οποίο εξετάζει
αυτήν τη στιγµή το ενδεχόµενο να λάβει µέτρα, έτσι ώστε να
υπάρξει µια αναστολή για να µπορούν οι άνθρωποι να εξυπηρε-
τηθούν µέχρι η ζωή στα νησιά να επανέλθει στον κανονικό της
ρυθµό. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Τον λόγο έχει ο κ. Χαλβατζής για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µπαζωµένα ρέµατα

υπάρχουν παντού. Και είναι ευθύνη όλων των κυβερνήσεων.
Όλων των κυβερνήσεων! Οι καταστροφές είναι πολύ συχνές. 

Βεβαίως, δεν είναι µόνο η γραφειοκρατία. Το προξενείο ζή-
τησε 400 ευρώ για τη µεταφορά του νεκρού από τα παράλια της
Τουρκίας. Αυτά είναι εξωφρενικά πράγµατα. Είναι πράγµατα που
δεν µπορούν να αξιολογηθούν. Δεν είναι τεχνοκρατικό το πρό-
βληµα, ούτε είναι σηµερινό φαινόµενο. 

Έχουµε τα παραδείγµατα των περιοχών Αρχάγγελου, Αφάν-
του, Ιαλυσού, Λάρδου και Λαέρµας, όπου όποτε βρέξει, κατα-
στρέφονται. 

Θα σας πω, όµως, και ορισµένα άλλα πράγµατα, τα οποία
εµείς τα έχουµε καταγγείλει.

Από το 1990 υπάρχουν µελέτες αντιπληµµυρικής προστασίας
που δεν υλοποιούνται στη Ρόδο. Το 1998 εγκρίθηκε µελέτη του
ΥΠΕΧΩΔΕ για τον Αρχάγγελο και δεν έγινε τίποτα. Το Μάρτη
του 2004 το ΥΠΕΧΩΔΕ ενέκρινε κονδύλι 4.000.000 ευρώ για την
γέφυρα της Κρεµαστής, εκεί που έγινε η τραγωδία µε τους τέσ-
σερις ανθρώπους. Ήταν λίγες µέρες πριν από τις εκλογές. Ήταν
προεκλογική η έγκριση; Ψάξτε να το βρείτε. Εµείς το καταγγεί-
λαµε. Έγιναν εκλογές µια βδοµάδα µετά και ακυρώθηκε αυτό
το έργο, διότι άλλαξε η Κυβέρνηση. Ποιος φταίει; Η γραφειο-
κρατία ;

Κύριε Υπουργέ, είναι ζήτηµα προτεραιοτήτων. Όλες οι κυβερ-
νήσεις -παλαιότερα του ΠΑΣΟΚ, της Νέας Δηµοκρατίας, οι συγ-

κυβερνήσεις, η σηµερινή συγκυβέρνηση- έχετε άλλες προτεραι-
ότητες. Οι προτεραιότητες σας είναι πως θα διασφαλιστούν τα
πεντάστερα ξενοδοχεία της Ρόδου, πως θα διασφαλιστεί αυτή η
κυρίαρχη λογική, η προστασία των µεγάλων επιχειρηµατικών οµί-
λων και όχι πως θα ικανοποιηθούν οι λαϊκές ανάγκες. Έργα αν-
τιπληµµυρικής προστασίας δεν γίνονται. Έργα δασοπροστασίας
δεν γίνονται. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Επειδή τελευταία έγινε πολλή συζήτηση και για τον τουρισµό,
θα ήθελα να σας πω ότι το 80% περίπου των τουριστών στη Ρόδο
περνούν από τη γέφυρα της Κρεµαστής.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Δηλαδή δεν το ήξεραν; Απλώς
δεν έδειξαν το απαιτούµενο ενδιαφέρον. Γι’ αυτό που ενδιαφέ-
ρονται όλες οι κυβερνήσεις είναι η εξασφάλιση και η διασφάλιση
των κερδών του µεγάλου κεφαλαίου. Το πώς θα ζήσουν οι καθη-
µερινοί άνθρωποι, πώς θα πάνε και θα γυρίσουν από τις δουλειές
τους δεν τους ενδιαφέρει. 

Δεκαεπτά εκατοµµύρια τουρίστες µάς είπε την περασµένη
βδοµάδα η κυρία Υπουργός Τουρισµού ότι ήρθαν στην Ελλάδα.
Όµως, οι εργαζόµενοι στον τουρισµό και αυτήν τη χρονιά µε 350
ευρώ και µε 400 ευρώ το µήνα ζουν και για επτά µήνες το χρόνο
και χίλια πεντακόσια περίπου µικρά ξενοδοχεία σε όλη τη χώρα
οδηγούνται στο κλείσιµο. Χιλιάδες εργαζόµενοι είναι χωρίς ερ-
γασιακά, χωρίς ασφαλιστικά, χωρίς κοινωνικά δικαιώµατα. 

Εµείς και µε αυτήν την ευκαιρία, κύριε Υπουργέ, καλούµε τους
εργάτες, τους εργαζόµενους, τους µικροµεσαίους επαγγελµα-
τοβιοτέχνες, αυτούς τους µικρούς ξενοδόχους να συµπαραταχ-
θούν µε το ΚΚΕ και να παλέψουν για έργα αντιπληµµυρικής
προστασίας, δασοπροστασίας και για µέτρα που θα ικανοποιούν
τις λαϊκές ανάγκες. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Όλες αυτές τις εκκλήσεις προς το λαό είναι δικαίωµά σας να

τις κάνετε. Φαντάζοµαι, όµως, ότι έχετε πολλές ευκαιρίες να τις
κάνετε. Την ώρα που υπάρχει αυτή η τραγωδία, ίσως θα έπρεπε
να σταθούµε στα προβλήµατα αυτά καθεαυτά και να µιλήσουµε
συγκεκριµένα.

Δεν ξέρω πόσο µικρό θεωρείτε το πρόβληµα της γραφειοκρα-
τίας. Εγώ το θεωρώ µεγάλο. Γι’ αυτό από την πρώτη στιγµή
εκείνο για το οποίο παλέψαµε -και το κατορθώσαµε- είναι να λύ-
σουµε τα προβλήµατα, έτσι ώστε οι άνθρωποι να σπεύσουν
στους δήµους και να πάρουν τα ποσά που δικαιούνται, για να
µπορούν να αντιµετωπίσουν τις πρώτες ανάγκες τους. Για εµάς
ήταν σηµαντικό. 

Δεύτερον, αναφερθήκατε στη γέφυρα της Κρεµαστής. Γνωρί-
ζετε, κύριε συνάδελφε, ότι έχει φτιαχτεί εδώ και πολλά χρόνια
µία παράκαµψη και δεν χρειάζεται να περάσει κανείς από αυτήν
τη γέφυρα. Υπάρχει παράκαµψη µε την οποία περνάει κανείς στις
υπόλοιπες περιοχές. Είναι γύρω στο ένα χιλιόµετρο παραπάνω.
Επειδή, όµως, αυτή η παράκαµψη είναι ένα χιλιόµετρο παρα-
πάνω, πολλοί επιλέγουν να περάσουν κάτω από τη γέφυρα. Η
παράκαµψη έχει γίνει. 

Γιατί δεν έχει γίνει τώρα το έργο που είπατε ότι έχει ανακοι-
νωθεί και ρωτήσατε αν ήταν προεκλογικό και λοιπά; Η δηµοπρά-
τηση –δυστυχώς, τραγική σύµπτωση- θα γινόταν αυτές τις µέρες
από τον Περιφερειάρχη του Αιγαίου, γιατί υπήρχαν σοβαρά προ-
βλήµατα απαλλοτριώσεων µε ιδιοκτησίες που βρίσκονταν ένθεν
και ένθεν της κοίτης του ποταµού. 

Μια και αναφερθήκατε στα µπαζωµένα ρέµατα, θα πρέπει να
σας πω ότι όσες φορές πηγαίνουν κάποιοι από τους αυτοδιοικη-
τικούς να καθαρίσουν τα ρέµατα, να κόψουν τις καλαµιές, αντι-
µετωπίζουν προβλήµατα από οικολογικές οργανώσεις, διότι
θεωρούν ότι το κόψιµο των καλαµιών δηµιουργεί οικολογικά προ-
βλήµατα. Πρέπει να τα πούµε όλα. Με αυτόν τον τρόπο, όταν γί-
νεται µια µεγάλη βροχή, φεύγουν τα χώµατα, τα µπάζα, οι
καλαµιές, βουλώνουν όλες τις διεξόδους του νερού και δηµιουρ-
γούνται αυτές οι καταστροφές. 

Εγώ θα ήθελα να πω το εξής και να το τονίσω ξανά. Αυτό που
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προσπαθήσαµε -και το κατορθώσαµε- είναι να µπορούν οι άν-
θρωποι άµεσα να έχουν εκείνα τα ποσά, για να µπορούν να αντι-
µετωπίσουν τις δυσκολίες, να µπορούν οι δήµοι να αντιµετω-
πίσουν τα πρώτα προβλήµατα µε τα ποσά που διαθέσαµε, σε συ-
νεργασία µε τα άλλα Υπουργεία –σας ανέφερα το Οικονοµικών
και το Εργασίας-, να µπορούν οι άνθρωποι να µην έχουν το
βάρος άλλων υποχρεώσεων, έτσι ώστε να αντιµετωπίσουν τα
προβλήµατά τους και να επανέλθει η ζωή στα νησιά στους κανο-
νικούς της ρυθµούς. 

Από εκεί και πέρα, έχετε δίκιο και συµφωνώ µαζί σας ότι θα
πρέπει η τοπική αυτοδιοίκηση –γιατί δεν σας άκουσα να λέτε κάτι
πάνω σε αυτό- και ο Α’ βαθµός και ο Β’ βαθµός και οι δήµοι και
οι περιφέρειες να φτιάξουν αντιπληµµυρικά έργα, τα οποία θα
µπορέσουν να λύσουν άπαξ και διά παντός αυτά τα προβλήµατα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 304/26-11-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την
κεφαλαιοποίηση οφειλών των εµπόρων προς τον Οργανισµό
Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών. 

Στην επίκαιρων ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Εργασίας
κ. Κεγκέρογλου.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, το πρόβληµα του ΟΑΕΕ είναι, κατά την εκτί-

µησή µου, ένα από τα µεγαλύτερα ή ίσως το µεγαλύτερο πρό-
βληµα του ασφαλιστικού συστήµατος σήµερα. Η κατάσταση την
οποία βιώνουν οι έµποροι και οι βιοτέχνες της χώρας είναι µία
ουσιαστική και αντικειµενική αδυναµία στο να πληρώσουν τις ει-
σφορές τους, όχι µόνο τις τωρινές, αλλά οπωσδήποτε τις ληξι-
πρόθεσµες.

Σύµφωνα µε την ενηµέρωση την οποία έκανε η πρόεδρος του
διοικητικού συµβουλίου του ασφαλιστικού ταµείου στην αρµόδια
επιτροπή πριν από δέκα ηµέρες, η εισπραξιµότητα του ταµείου
σε ό,τι αφορά στις µηνιαίες εισφορές είναι λίγο πάνω από το
50%. Οι ρυθµίσεις, οι οποίες αποφασίστηκαν από το ταµείο και
τις ενέκρινε η Κυβέρνηση, έχουν αποτύχει, διότι ουσιαστικά λίγο
λιγότερο από το 7% αυτών που χρωστούσαν ληξιπρόθεσµα
µπήκε στις ρυθµίσεις, τις οποίες αποφάσισε το διοικητικό συµ-
βούλιο του ταµείου. Εποµένως έχουµε µία ουσιαστική αποτυχία
από απόψεως ρύθµισης εκ µέρους του διοικητικού συµβουλίου. 

Συγχρόνως, τα αρµόδια όργανα, η ΕΣΕΕ και οι περισσότεροι
σύλλογοι, όπως και ο δικός µας, της Εύβοιας, των εµπόρων
έχουν ζητήσει από την Κυβέρνηση να πάρει θέση σε µία πρό-
ταση, η οποία αφορά στην κεφαλαιοποίηση όλων των ληξιπρό-
θεσµων οφειλών, την επανεκκίνηση σε µηδενική βάση των
εµπόρων από εδώ και στο εξής, τη µετατροπή, δηλαδή, του χρέ-
ους σε χρόνο ασφαλιστικό, µέχρι τουλάχιστον να περάσει η
κρίση. 

Βεβαίως, το πιο σηµαντικό απ’ όλα είναι να δοθεί η δυνατότητα
σ’ αυτούς που χρωστούν, εφόσον γίνει αυτή η ρύθµιση, να έχουν
τουλάχιστον ασφαλιστική κάλυψη για τους εαυτούς τους και τις
οικογένειές τους, διότι το κοµµάτι της υγειονοµικής τους περί-
θαλψης είναι εξαιρετικά σηµαντικό. Είναι πολύ βαρύ για την κοι-
νωνία, διότι υπάρχουν δεκάδες χιλιάδες οικογένειες εµπόρων
χωρίς ασφαλιστική κάλυψη και ασφαλιστικό βιβλιάριο.

Καταλαβαίνω ότι το πρόβληµα για την Κυβέρνηση, από τη µία
πλευρά να εξασφαλίσει έσοδα για το ταµείο και από την άλλη
πλευρά να αντιµετωπίσει ουσιαστικά το πρόβληµα, είναι ένα
πολύ δύσκολο αίνιγµα, το οποίο καλείστε να λύσετε.

Όµως, έχει ενδιαφέρον η τοποθέτησή σας, διότι είµαι σίγου-
ρος ότι αναγνωρίζετε το πρόβληµα. Εξάλλου, και η Διοικητής του
ΟΑΕΕ το αναγνώρισε. Εποµένως η απάντηση στην πρόταση αυτή
ή άλλες προτάσεις, τις οποίες επεξεργάζεστε -και αυτήν την ώρα
µάς ακούν πάρα πολλοί έµποροι σε ολόκληρη τη χώρα- είναι
πολύ ουσιαστική, ούτως ώστε όχι να ανοίξει ο διάλογος, αλλά
άµεσα και γρήγορα να προχωρήσουµε σε µία λύση γι’ αυτό το

ουσιαστικό ζήτηµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Μαρκόπουλε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, φέρνετε ένα θέµα µε την επίκαιρη ερώτησή

σας πράγµατι πάρα πολύ σοβαρό για όλους τους ασφαλισµέ-
νους του ΟΑΕΕ, ιδιαίτερα γι’ αυτούς που αδυνατούν οικονοµικά
να εκπληρώσουν τις υποχρεώσεις τους προς το ασφαλιστικό τα-
µείο και υποθέτω και άλλες υποχρεώσεις, γιατί δεν πιστεύω ότι
γίνεται καµµιά επιλεκτική από την πλευρά τους δράση µη πλη-
ρωµής των ασφαλιστικών εισφορών. Αν υπάρχουν τέτοιοι, πι-
στεύω ότι είναι λίγοι, οι οποίοι µε τα µέτρα, τα οποία είναι σε εξέ-
λιξη, θα αναγκαστούν να πληρώσουν. Το πρόβληµα είναι γι’ αυ-
τούς που έχουν αδυναµία και, όπως πολύ σωστά το θέτετε και η
δικιά µου εκτίµηση αυτή είναι, είναι σοβαρότατο το θέµα.

Τι έχει γίνει; Πέρα από τη ρύθµιση που αφορά τις οφειλές
µέχρι τις 31-2-2012, δηλαδή µέχρι τέλους του 2012 και επειδή
ακριβώς δεν υπήρξε η ανταπόκριση και η δυνατότητα λόγω
αυτού του σφιχτού πλαισίου των σαράντα οκτώ δόσεων, υπήρξε
µία προσαρµογή. Η προσαρµογή αφορούσε και στις οφειλές του
2013, λόγω του γεγονότος ότι, ενώ η ρύθµιση συζητιόταν από
τον Γενάρη και γι’ αυτό ήταν η ηµεροµηνία 31-12-2012, τελικά
ίσχυσε από τον Ιούνιο, οπότε έγινε αυτή η προσαρµογή.

Ταυτόχρονα, βέβαια, διαπιστώθηκαν και άλλα προβλήµατα,
ορισµένα από τα οποία µε τις αποφάσεις του Διοικητικού Συµ-
βουλίου του ΟΑΕΕ ξεπεράστηκαν. 

Αυτό που µπορώ να σας πω σήµερα είναι ότι η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Εργασίας έχει αποφασίσει να βελτιώσει τη δια-
δικασία υπαγωγής στη ρύθµιση των σαράντα οκτώ δόσεων για
τους οφειλέτες µέχρι το ποσό των 10.000 ευρώ, απαλλάσσοντας
-κάτι που έχει ήδη ανακοινωθεί, αλλά θα νοµοθετηθεί κιόλας- από
τη φορολογική ενηµερότητα, κυρίως όµως από τη γραφειοκρα-
τία, γιατί σήµερα ζητούνται πάρα πολλά δικαιολογητικά που
έχουν να κάνουν µε την περιουσιακή κατάσταση κ.λπ. Αυτή η
βελτίωση, επειδή η µεγάλη µάζα των οφειλετών είναι µέχρι το
ποσό των 10.000 ευρώ, θα δώσει περισσότερες δυνατότητες για
ένταξη στη ρύθµιση. 

Ταυτόχρονα, έχει αποφασιστεί από την πολιτική ηγεσία η µε-
τατροπή της διµηνιαίας καταβολής ασφαλιστικών εισφορών σε
µηνιαία καταβολή, προκειµένου να είναι ευκολότερα διαχειρίσιµα
τα οικονοµικά και οι δυνατότητες καταβολής να αυξηθούν και
µόνο εξ αυτού του γεγονότος. 

Τέλος –για να πούµε τα υπόλοιπα στη δευτερολογία- υπάρχει
η δυνατότητα, η οποία θα συνεχιστεί, της µείωσης των δύο κλι-
µακίων, προκειµένου να διευκολυνθεί -µε τη µειωµένη µηνιαία
καταβολή πλέον και τη µείωση των δύο κλιµακίων- στην κατα-
βολή των δόσεων που προέρχονται από τη ρύθµιση των σαράντα
οκτώ ή και των δώδεκα δόσεων για τις οφειλές του 2013. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Μαρκόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι εν-

διαφέρουσες αυτές οι προτάσεις. Αν καταλήξετε σε αυτές µόνο,
να τις υλοποιήσετε σύντοµα, διότι το πρόβληµα τρέχει, είναι σε
εξέλιξη και τα χρέη µεγαλώνουν. 

Οφείλω, όµως, να σας πω ότι πρώτα από όλα δεν πήρατε θέση
-και ελπίζω στη δευτερολογία σας να πάρετε συγκεκριµένη θέση-
για την κεφαλαιοποίηση, αυτήν την πρόταση που µετατρέπει –
το ξαναλέω- το χρέος σε ασφαλιστικό χρόνο ή σε τελική σύν-
ταξη, γιατί αυτό πραγµατικά είναι ανακουφιστικό. 

Τολµώ δε να σας πω, επειδή καταλαβαίνω και το άµεσο ταµει-
ακό πρόβληµα του ασφαλιστικού ταµείου, πως, αν αυτό συνδυα-
ζόταν µε µία ανεκτή προκαταβολή εκ µέρους των εµπόρων, θα
µπορούσε να λύσει το ταµειακό πρόβληµα του 2014, που έχει
κατά 50% ή και παραπάνω µείωση της δυνατότητας του κράτους
να βοηθήσει το ασφαλιστικό ταµείο, για να τα λέµε τα πράγµατα
όπως είναι και να ξέρουµε και ποιες δεσµεύσεις έχουµε. Από την
άλλη πλευρά, θα δώσει το δικαίωµα σε χιλιάδες από τους εµπό-
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ρους να έχουν ασφαλιστικό βιβλιάριο και να µπορούν να βλέπουν
µε µεγαλύτερη αισιοδοξία το µέλλον. 

Αυτό που προτείνετε µέχρι τώρα µειώνει πράγµατι την ανάγκη
της µηνιαίας καταβολής εισφοράς στο ταµείο, αλλά ας το δούµε
λογικά. Για παράδειγµα, ένας έµπορος στο τέλος του 2013 δεν
δύναται να πληρώσει τη διµηνιαία εισφορά, ακόµα και αν την κά-
νουν µηνιαία και αν προσθέσουµε 200 ευρώ, που θα έχουν αυτοί
που χρωστούν µέχρι 10.000 ευρώ, µε τις σαράντα οκτώ δόσεις
ή και παραπάνω, αν δεν τους δώσουµε σαράντα οκτώ δόσεις.
Άρα στην πραγµατικότητα µετατρέπουµε τη διµηνιαία σε µηνιαία.
Αυτό, δηλαδή, που δεν µπορούσαν να πληρώσουν σε δύο µήνες
τώρα θα κληθούν να το πληρώσουν σε ένα µήνα. Είναι προφανές
ότι δεν µπορούν. 

Εποµένως θέλω να ζητήσω από την Κυβέρνηση -επειδή βλέπω
την καλή διάθεση του Υπουργείου και τη χειροκροτώ- να είναι
πιο γενναία και πιο αποφασιστική στις ρυθµίσεις που θα κάνει γι’
αυτήν την ιδιαίτερα ταλαιπωρηµένη κατηγορία επαγγελµατιών,
που αφορά στο σύνολο της µεσαίας τάξης, η οποία αποτελεί τη
ραχοκοκαλιά της ελληνικής κοινωνίας. Αυτά που πολύ σωστά βά-
ζετε, θα κάνουν το 7% αυτών που µπήκαν στη ρύθµιση, ενδεχο-
µένως 15% ή και 20% ή, αν θέλετε, και 25%. Όµως, υπάρχει
ακόµα ένα πολύ µεγάλο ποσοστό ανθρώπων που έχει τεράστιο
πρόβληµα. 

Νοµίζω ότι οι εποχές, κύριε Υπουργέ, είναι εποχές για γενναίες
αποφάσεις, για γενναίες τοµές στο ασφαλιστικό σύστηµα, ιδιαί-
τερα όταν έχετε τη συνοµοσπονδία δίπλα σας, η οποία αποδέ-
χεται την κεφαλαιοποίηση. Άρα, ενδεχοµένως, για τον ατυχή
έµπορο θα υπάρχει µειωµένη σύνταξη στο τέλος. 

Τουλάχιστον, όµως, να υπάρξει ασφάλιση τώρα, διότι, αν τα
κενά των ληξιπρόθεσµων οφειλών µεγαλώσουν έτι περαιτέρω,
τότε ή το ταµείο θα βρεθεί σε πολύ δύσκολη θέση είτε η Κυβέρ-
νηση θα αναγκαστεί να δεχθεί µείωση των συντάξεων. Είναι γνω-
στό ότι αποτελεί δέσµευση της Κυβέρνησης, την οποία εξάλλου
στηρίζω, ότι η µείωση των βασικών συντάξεων δεν πρόκειται να
γίνει σε κανένα ταµείο.

Άρα, λοιπόν, εδώ νοµίζω ότι διακυβεύεται µία µεγάλη κοινω-
νική συµφωνία την οποία έχουµε. Εποµένως θα ήθελα, χωρίς να
θέλω να σας πιέσω, αλλά στην πραγµατικότητα σας ωθώ πολι-
τικά, να πάρετε θέση σε αυτό ή τουλάχιστον να διευρύνετε αυτές
τις ρυθµίσεις, που είναι ουσιαστικές και βελτιωτικές, αλλά πολύ
φοβούµαι ότι δεν θα είναι τελεσίδικες. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Ο κύριος Υφυπουργός έχει τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η προσπάθεια σε αυτό ακριβώς που είπατε συντείνει, δηλαδή

στο να µην υπάρξει καµµιά µείωση στις συντάξεις και τα προβλή-
µατα να αντιµετωπιστούν στο πεδίο που αφορά στα έσοδα, την
πάταξη της «µαύρης» εργασίας, της αδήλωτης και ανασφάλι-
στης, την αντιµετώπιση του προβλήµατος της εισφοροαποφυγής
και όλων όσα έχουµε δει να εξελίσσονται το προηγούµενο διά-
στηµα µε τον έναν ή τον άλλο τρόπο.

Αυτή η προσπάθεια εξάλλου είναι το αντικείµενο και του νο-
µοσχεδίου το οποίο συζητείται αυτές τις ηµέρες στην επιτροπή,
προκειµένου να ενισχύσουµε τους µηχανισµούς και τα εργαλεία
για τα έσοδα των ασφαλιστικών ταµείων. 

Τώρα, στο πρόβληµα το οποίο θέτετε, πιστεύω ότι για συγκε-
κριµένη κατηγορία επαγγελµατιών δεν µπορεί να δοθεί λύση, µε
την έννοια ότι, όταν, παραδείγµατος χάριν, έχει οφειλές έξι-επτά
χρόνια από την εποχή που τα πράγµατα ήταν διαφορετικά και οι
οποίες ανέρχονται σε 50.000 µε 60.000 ευρώ, είναι δύσκολο µε
οποιαδήποτε ρύθµιση να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα. 

Είναι πολύ δύσκολο κι εγώ το καταλαβαίνω και το γνωρίζω.
Παλαιότερα κι εγώ είχα ενταχθεί σε ρύθµιση ως ελεύθερος επαγ-
γελµατίας και αυτό το πρόβληµα της ταυτόχρονης καταβολής
είναι πάρα πολύ µεγάλο, δεν είναι µικρό. 

Όµως γι’ αυτήν την κατηγορία, που για τον καθένα έχει να
κάνει µε την οικονοµική του δυνατότητα και πώς θα το χειριστεί,
νοµίζω ότι δεν µπορείς να κάνεις πολλά πράγµατα. Για τη µεγάλη

όµως κατηγορία των οφειλετών των τελευταίων ετών, που είναι
τα ποσά µικρότερα και ασφαλώς έχουν να κάνουν και µε την
κρίση η οποία επηρέασε πάρα πολύ την οικονοµική τους δυνα-
τότητα, θα πρέπει να διευρύνουµε όσο το δυνατόν αυτές τις δυ-
νατότητες. 

Έτσι, λοιπόν, οι προτάσεις οι οποίες έχουν κατατεθεί από
εσάς, από τους εκπροσώπους των επαγγελµατιών, εµπόρων και
βιοτεχνών, από όλους τους µικροµεσαίους, από όλα σχεδόν τα
κόµµατα και από πολλούς συναδέλφους έχουν τύχει της προσο-
χής του Υπουργείου και ως προς την επεξεργασία και ως προς
τη δυνατότητα να υλοποιηθούν πολλές από τις πτυχές των προ-
τάσεων.

Να είστε σίγουρος ότι αυτή η επεξεργασία συνεχίζεται και γι’
αυτό άλλωστε σας είπα ότι θα έρθει ρύθµιση που δεν θα έχει να
κάνει µε τον αριθµό των δόσεων, αλλά µε τα άλλα εµπόδια τα
οποία υπάρχουν για να υπαχθούν σε αυτήν τη ρύθµιση. Ο αριθ-
µός των δόσεων είναι βεβαίως ένα θέµα, αλλά εγώ µιλάω για το
τι ισχύει σήµερα και γι’ αυτό το οποίο µπορούν να αξιοποιήσουν
οι οφειλέτες, οι ασφαλισµένοι του ΟΑΕΕ που έχουν ληξιπρόθε-
σµες οφειλές.

Είναι πολύ σηµαντικές αυτές οι προτάσεις, λοιπόν, και να
δούµε το επόµενο διάστηµα ποιες από αυτές θα µπορέσουν να
υλοποιηθούν ως προς τη δυνατότητα διευκόλυνσης των ανθρώ-
πων.

Το θέµα της ασφάλισης είναι πάρα πολύ σοβαρό, όπως και
χθες ενηµέρωσα την Ολοµέλεια. Οφείλει η πολιτεία να βρει λύση
σε σχέση µε την αντινοµία, ουσιαστικά, να εισπράττει αναδρο-
µικά το κοµµάτι που αφορά την ιατροφαρµακευτική κάλυψη, την
οποία όµως δεν παρέχει την ώρα που την έχει ανάγκη πιθανόν ο
ασφαλισµένος και που είναι το διάστηµα για το οποίο θα εισπρά-
ξει. Γι’ αυτό οφείλει να βρει λύση. 

Για το κοµµάτι που έχει να κάνει µε τον κίνδυνο ζωής και µε
την άµεση ανάγκη αντιµετώπισης ιατροφαρµακευτικής περίθαλ-
ψης και κυρίως νοσοκοµειακής, είµαστε σχεδόν έτοιµοι –όταν
είναι σε κίνδυνο η ζωή µας- αυτήν την εβδοµάδα να δώσουµε
λύση. Πέρα από την ένταξη για ιατρικές εξετάσεις κ.λπ. στο πρό-
γραµµα του Υπουργείου Υγείας, θα υπάρχει και η δυνατότητα
αυτή την οποία σάς αναφέρω. 

Την άλλη εβδοµάδα θα µπορέσω να σας ενηµερώσω και προ-
σωπικά για το ακριβές περιεχόµενο αυτής της δυνατότητας,
όπως θα υπογραφεί µε τις ανάλογες αποφάσεις. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Με νοµοθετική ρύθ-

µιση, κύριε Υπουργέ;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όχι, δεν θα χρειαστεί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Η τρίτη µε αριθµό 312/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου της Βουλευτού Σερρών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αφροδίτης Σταµ-
πουλή προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τις ενδείξεις για παράνοµη επαναπροώθηση
Σύρων προσφύγων πολέµου στα ελληνοτουρκικά σύνορα, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Οµοίως, η τέταρτη µε αριθµό 311/26-11-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του πρώην Προέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Απόστολου Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη διερεύνηση της πώλησης της θυγατρικής της ΕΤΕ «ΠΑΝ-
ΓΑΙΑ» στην ισραηλινή εταιρεία «INVEL», δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 316/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Χρυσούλας-Μαρίας Γιαταγάνα προς τους Υπουρ-
γούς Πολιτισµού και Αθλητισµού και Οικονοµικών, σχετικά µε το
Γυµναστικό Σύλλογο «ΗΡΑΚΛΗΣ», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 322/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου –
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Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
σχετικά µε τα χρέη των κοµµάτων, δεν θα συζητηθεί λόγω αναρ-
µοδιότητας και διαγράφεται.

Η έβδοµη µε αριθµό 308/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Θωµά Ψύρρα προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
υλοποίηση της Συµφωνίας Συµβιβασµού µεταξύ της Ελληνικής
Δηµοκρατίας, της «SIEMENS A.G.» και της «SIEMENS Α.Ε.», δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 317/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου των Ανεξαρτήτων Ελλή-
νων κ. Επαµεινώνδα Μαριά προς τον Υπουργό Εξωτερικών,
σχετικά µε τις γερµανικές πολεµικές επανορθώσεις και το κατο-
χικό δάνειο, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ
να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μάλιστα, κύριε
Μαριά. Υποθέτω ότι θέλετε το λόγο για να σχολιάσετε την ερώ-
τησή σας και την απουσία του κυρίου Υπουργού.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εβδο-

µήντα ένα χρόνια µετά την επέτειο της ανατίναξης της γέφυρας
του Γοργοποτάµου από την ενωµένη Εθνική Αντίσταση, υποβά-
λαµε για άλλη µια φορά επίκαιρη ερώτηση για το εθνικό θέµα
των γερµανικών αποζηµιώσεων.

Ζητήσαµε, λοιπόν, από τον Υπουργό Εξωτερικών, τον κ. Βενι-
ζέλο -µετά και τις δεσµεύσεις σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα του Υφυ-
πουργού, του κ. Κούρκουλα, σε σχετική ερώτησή µας- να µας
πει γιατί καθυστερεί η έκδοση της περίφηµης γνωµοδότησης του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους για τις νοµικές ενέργειες που
µπορεί να κάνει η χώρα µας, προκειµένου να πετύχει και να ανα-
ζητήσει και να απαιτήσει τις πολεµικές επανορθώσεις και το
αναγκαστικό κατοχικό δάνειο.

Επισηµάναµε ότι έχουν περάσει εννέα µήνες από τότε που, σε
συνέχεια πάλι σχετικής ερώτησής µας, ο κ. Αβραµόπουλος πα-
ρέπεµψε το θέµα αυτό στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους.

Δυστυχώς, διαπιστώνουµε απουσία της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου Εξωτερικών. Βλέπουµε και φοβόµαστε ότι αυτό το
σοβαρότατο θέµα θα πάει ξανά στις καλένδες.

Εποµένως, θεωρούµε σηµαντικό αυτό το θέµα να είχε συζη-
τηθεί. Η απουσία της πολιτικής ηγεσίας στο ζήτηµα αυτό µας
λυπεί και φοβούµαστε ότι µπορεί το θέµα να πάει πίσω.

Επισηµαίνουµε ότι θα επανέλθουµε στο ζήτηµα αυτό, γιατί το
θέµα της διεκδίκησης των γερµανικών αποζηµιώσεων είναι ένα
εθνικό ζήτηµα, απέναντι στο οποίο όλες οι πολιτικές δυνάµεις
του πατριωτικού δηµοκρατικού τόξου πρέπει πραγµατικά να στα-
θούν και να προχωρήσουν συντονισµένα στη διεκδίκησή τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Παρακαλώ η Κυβέρνηση να λάβει υπ’ όψιν της τα σχόλια του

Βουλευτή, όπως έχουµε συµφωνήσει άλλωστε και στη Διάσκεψη
των Προέδρων.

Απλώς, εάν µου επιτρέπετε, το Νοµικό Συµβούλιο του Κρά-
τους υπάγεται στο Υπουργείο Οικονοµικών, έτσι δεν είναι;

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Υπάγεται, αλλά σύµ-
φωνα µε απάντηση που έλαβα -γιατί έχω κάνει αρκετές ερωτή-
σεις- η αρµοδιότητα χειρισµού του όλου θέµατος πλέον…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Είναι στο Υπουργείο
Εξωτερικών. Μάλιστα.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:…από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών µου απαντήθηκε ότι ανήκει στο Υπουργείο Εξωτερι-
κών. Πράγµατι, ο κ. Κούρκουλας εδώ είπε ότι το θέµα το
χειρίζεται το Υπουργείο Εξωτερικών και ο κ. Βενιζέλος είχε ζη-
τήσει να επισπευσθεί η διαδικασία, γι’ αυτό και πλέον συνεχί-
ζουµε τη διαδικασία αυτή προς το Υπουργείο Εξωτερικών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.

Θα συζητηθεί τώρα η έκτη µε αριθµό 309/26-11-2013 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Α’ Πειραιώς της Δη-
µοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Ρεπούση προς τον Υπουργό
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τα
προβλήµατα στο Πρότυπο Εθνικό Νηπιοτροφείο Καλλιθέας.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας κ. Κεγκέρογλου.

Κυρία Ρεπούση, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το ερώτηµά µας, όπως γνωρίζετε κύριε Υπουργέ, αφορά τη

λειτουργία του Πρότυπου Εθνικού Νηπιοτροφείου που εδρεύει
στην Καλλιθέα. Όµως µε το ερώτηµά µας αυτό, στόχος µας είναι
να αναδείξουµε ένα πάρα πολύ σοβαρό κοινωνικό πρόβληµα που
υπάρχει σήµερα και αφορά την αδυναµία πολλών ελληνικών οι-
κογενειών να εξασφαλίσουν στα παιδιά τους, στα νήπιά τους, τα
στοιχειώδη, όπως είναι η τροφή, η θέρµανση ακόµα και η ηλε-
κτροδότηση. Θα θέλαµε µέσα από αυτήν την ερώτηση, να θέ-
σουµε στο Υπουργείο τους προβληµατισµούς µας και να λάβου-
µε κάποιες απαντήσεις.

Ας ξεκινήσουµε από τη λειτουργία του Πρότυπου Εθνικού Νη-
πιοτροφείου που, όπως γνωρίζετε κύριε Υπουργέ, εδρεύει στην
Καλλιθέα, είναι φιλανθρωπικό ίδρυµα µη κερδοσκοπικού χαρα-
κτήρα, είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου και επιχορηγείται
από το Υπουργείο Εργασίας µέσω της Περιφέρειας Αττικής.

Η ιστορία του χρονολογείται από το 1912, όταν ονοµαζόταν
«Εθνικό Ορφανοτροφείο» και αφορούσε παιδιά θυµάτων πολέ-
µου. Το 1978 µετονοµάστηκε σε «Πρότυπο Εθνικό Νηπιοτρο-
φείο». 

Είναι ένα ίδρυµα-κέντρο που φιλοξενεί σε ένα σύστηµα κλει-
στής προστασίας, παιδάκια –νήπια ηλικίας από δυόµισι έως πεν-
τέµισι χρόνων, των οποίων οι γονείς, επειδή ακριβώς αντιµετω-
πίζουν σοβαρά οικονοµικά προβλήµατα, αδυνατούν να τους δια-
σφαλίσουν ακόµα και την τροφή τους. Πηγαίνουν, λοιπόν, τα παι-
διά τους στο νηπιοτροφείο τη Δευτέρα και τα παίρνουν την
Παρασκευή. Επίσης, µερικά από τα παιδιά αυτά προέρχονται
από οικογένειες όπου έχουν κακοποιηθεί και έχουν σοβαρά ψυ-
χοκοινωνικά προβλήµατα. 

Η προσπάθεια, λοιπόν, που γίνεται εκεί είναι πολύπλευρη και
επικεντρώνεται στα παιδιά και στις συναισθηµατικές τους ανάγ-
κες, που είναι ιδιαίτερα αυξηµένες, καθώς ακόµα και τα παιδιά
που δεν προέρχονται από οικογένειες µε ιδιαίτερα προβλήµατα
αντιµετωπίζουν το πρόβληµα του αποχωρισµού των γονιών τους
κατά τη διάρκεια της εβδοµάδας. Γι’ αυτόν το λόγο παρέχεται
και εξατοµικευµένη φροντίδα, προσαρµοσµένη στην ιδιαιτερό-
τητα του κάθε παιδιού και στην οικογενειακή του κατάσταση.

Στόχος αυτού του νηπιοτροφείου, λοιπόν, δεν είναι µόνο η κά-
λυψη των βιοτικών αναγκών των παιδιών αλλά και η στήριξή
τους, προκειµένου να αντιµετωπίσουν αυτήν την ιδιόµορφη κα-
τάσταση τού να αποχωρίζονται τους γονείς τους κατά τη διάρ-
κεια της εβδοµάδας. 

Επίσης, στο χώρο του Πρότυπου Εθνικού Νηπιοτροφείου, λει-
τουργεί εδώ και είκοσι ένα χρόνια παιδικός σταθµός –πρόκειται
για το ανοιχτό τµήµα- όπου τα παιδιά φιλοξενούνται σε ηµερήσια
βάση ανάλογα µε την ηλικία τους. 

Τα τελευταία χρόνια, το ίδρυµα, όπως γνωρίζετε, επειδή έχει
αναδειχθεί πάρα πολύ και από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης,
αντιµετωπίζει ιδιαίτερα σοβαρά οικονοµικά προβλήµατα. 

Τη διετία 2011-2012 µειώθηκε η επιχορήγησή του κατά το 1/3,
ενώ για το 2013 καθυστερεί η απαιτούµενη δόση, που είναι συ-
νολικά ύψους 250.000 ευρώ, µε αποτέλεσµα αυτό να µην µπορεί
να λειτουργήσει. Το µεγαλύτερο ποσοστό από αυτήν την επιχο-
ρήγηση, παρακρατείται για οφειλές προς το ΙΚΑ, τις ΔΕΚΟ και
τους προµηθευτές. 

Άρα το ερώτηµα που τίθεται εδώ είναι, αν θα µπορούσε να
γίνει κάποια ρύθµιση, έτσι ώστε τα χρήµατα αυτά να πάνε στη
λειτουργία του κέντρου και να µπορέσει να λειτουργήσει το κέν-
τρο, εφόσον αναγνωρίζουµε τον ιδιαίτερο κοινωνικό ρόλο που
επιτελεί για την προστασία και την περίθαλψη των νηπίων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ας ακούσουµε τον
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Υπουργό, κυρία Ρεπούση, και θα επανέλθετε.
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω ακόµη να πω ότι εδώ και έξι µήνες αρκετοί εργαζόµενοι

του κέντρου δεν έχουν πληρωθεί, µε αποτέλεσµα να αναγκάζον-
ται µε ασφαλιστικά µέτρα να διεκδικούν την αµοιβή τους. 

Άρα, έχουµε και ένα πολύ σηµαντικό πρόβληµα, που αφορά
την πληρωµή των εργαζοµένων στο κέντρο αυτό, για να µην
πούµε και για τις κτηριακές εγκαταστάσεις και για τις συνολικές
προµήθειες που χρειάζεται.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θέλω, κύριε Πρόεδρε, να ευ-
χαριστήσω τη συνάδελφο για την ερώτηση, γιατί θα µου δώσει
τη δυνατότητα να µιλήσω για την πραγµατικότητα και την αλή-
θεια και όχι γι’ αυτά που αναδεικνύονται και αυτά που µεταφέ-
ρονται. 

Διότι σε κάθε θέµα, υπάρχει µια πραγµατικότητα, αλλά υπάρ-
χει και η εικόνα της πραγµατικότητας, όπως αυτή αποτυπώνεται
είτε από τα δηµοσιεύµατα του Τύπου είτε από το δηµόσιο λόγο
όλων µας. Όµως, θα πρέπει να στηρίζεται στην αλήθεια, γιατί
διαφορετικά αυτό λέγεται διαστρέβλωση, λέγεται «γκρίζα προ-
παγάνδα» -και το λέω καθαρά- και δεν προσφέρει στην αναζή-
τηση των λύσεων όπου υπάρχει πρόβληµα, όπως συµβαίνει στη
συγκεκριµένη περίπτωση. 

Πράγµατι, λοιπόν, όσον αφορά την ιστορία του Πρότυπου
Εθνικού Νηπιοτροφείου Καλλιθέας, τα πράγµατα είναι όπως
ακριβώς τα αναφέρετε. Είναι γεγονός ότι επιτελεί σοβαρό έργο
και έχει µια διαχρονική προσφορά στον τοµέα της προστασίας
του παιδιού ασφαλώς µε το νηπιοτροφείο αλλά και µε τις άλλες
δράσεις που έχει. 

Θα πρέπει να πούµε ότι το νηπιοτροφείο είναι νοµικό πρόσωπο
ιδιωτικού δικαίου και η λειτουργία του καλύπτεται από ιδίους πό-
ρους ή µε δωρεές και βεβαίως µέχρι το 1/3 του προϋπολογισµού
δύναται η πολιτεία -και εν προκειµένω το Υπουργείο Εργασίας
που είναι αρµόδιο για την πρόνοια- να συνδράµει αυτόν τον προ-
ϋπολογισµό. Έτσι, λοιπόν, η υποχρέωση της πολιτείας σε σχέση
µε τα οικονοµικά, δεν έχει προβλήµατα εκπλήρωσης ως προς την
πολιτική βούληση αλλά και ως προς τη διαδικασία. 

Στο σηµείο αυτό, λοιπόν, θα ήθελα να σας πω το εξής. Από τα
5,5 εκατοµµύρια που δώσαµε στην Περιφέρεια Αττικής, προκει-
µένου να ενισχυθούν τα ιδρύµατα που επιτελούν αυτό το σοβαρό
ρόλο, το ποσό των 525.000 –δηλαδή, το 10% του προϋπολογι-
σµού- αφορά το Πρότυπο Εθνικό Νηπιοτροφείο Καλλιθέας. Δεν
είναι, όµως, αλήθεια ότι έχουν πάρει µόνο τόσα χρήµατα. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να σας πω ότι έχουν ήδη πάρει τις τρεις από
τις τέσσερις δόσεις που αφορούν το σύνολο των 525.000. Αυτό
σηµαίνει ότι το πρώτο τρίµηνο του 2013 έχουν εκταµιευθεί
145.000, ενώ έχουν εκταµιευθεί και άλλες 170.000 το δεύτερο
και τρίτο τρίµηνο. Αυτά τα δύο, έχουν ως άθροισµα 315.000.
Άρα, υπερβαίνουν τις 200.000 στις οποίες ήδη αναφερθήκατε.
Επίσης, εκταµιεύθηκαν άλλες 110.000 στις 14 Νοεµβρίου, ενώ
έχουµε και την τέταρτη δόση που είναι 100.000 και υπεγράφη
χθες η απόφαση, προκειµένου να προχωρήσει και αυτή η εκτα-
µίευση. Άρα από το Σεπτέµβριο µέχρι χθες, οι 525.000 είναι -µε
την τελευταία δόση καθ’ οδόν- στη διάθεση των υπευθύνων του
Νηπιοτροφείου Καλλιθέας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Έχουν σοβαρό πρόβληµα µε τις οφειλές προς το ΙΚΑ αλλά
προέβησαν στη ρύθµιση µε βάση τις σαράντα οκτώ δόσεις και
το ποσό των 206.000 –το οποίο νοµίζω ότι είναι συνολικά η
οφειλή- έχει κατανεµηθεί µε την υποχρέωση να καταβάλλουν
19.666 ευρώ κάθε µήνα. Εποµένως, εκεί υπάρχει µία αντιµετώ-
πιση του προβλήµατος µε ένταξη στη ρύθµιση. Βεβαίως, δεν
γνωρίζω τι γίνεται µε άλλες οφειλές προς προµηθευτές κ.λπ. και
δεν µπορώ και να παρέµβω. 

Βεβαίως, όµως, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι υπάρχει και
το θέµα της προσπάθειας του ΥΠΕΚΑ και του Υπουργείου Εργα-

σίας για την ένταξη στο κοινωνικό τιµολόγιο της ΔΕΗ, αυτών των
µονάδων. Αυτή ήταν µία ρύθµιση που ψηφίστηκε από τη Βουλή
των Ελλήνων και νοµίζω µάλιστα από τα περισσότερα κόµµατα.
Ήταν µια θετική πρωτοβουλία, ούτως ώστε να υπάρχει από εκεί
µία έµµεση συνδροµή στο έργο το οποίο επιτελούν. 

Εποµένως, κατά την άποψή µου, η διοίκηση θα πρέπει να ξα-
ναδεί τα προβλήµατα σε συνεργασία πάντα µε τους εργαζόµε-
νους και βεβαίως µε τη δική µας συνδροµή, ούτως ώστε να
αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα που συνεχίζουν να υπάρχουν,
στο πλαίσιο αυτών των προϋπολογισµών οι οποίοι είναι στη διά-
θεσή τους. Βέβαια, και η ενίσχυση του Υπουργείου Εργασίας
είναι κάτι που µπορεί να βοηθήσει στην προσπάθεια να συνεχίσει
να επιτελεί το έργο του αυτό το σηµαντικό Ίδρυµα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει η κ. Ρε-

πούση για να δευτερολογήσει. 
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Κύριε Υπουργέ, αν καταλαβαίνω καλά, µου

απαντάτε ότι η πολιτεία έχει εκπληρώσει τις υποχρεώσεις της
απέναντι στο Πρότυπο Εθνικό Νηπιοτροφείο Καλλιθέας… 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Μη µε ερµηνεύετε, κυρία συ-
νάδελφε. 

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Έτσι κατάλαβα, κύριε Υπουργέ. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ισχύει ό,τι είπα. 
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Κατάλαβα, δηλαδή, ότι έχετε δώσει τρεις

από τις τέσσερις δόσεις και από εκεί και πέρα υπονοήσατε –αν
κατάλαβα καλά και παρακαλώ να µε διορθώσετε αν δεν κατά-
λαβα- ότι ίσως υπάρχει µία κακοδιαχείριση στο ίδρυµα, µε απο-
τέλεσµα να µην καταφέρνει να πληρώσει τους εργαζόµενους,
ενώ η πολιτεία έχει εκπληρώσει απέναντί του τις υποχρεώσεις
της. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Τα 200.000 που είπατε, είναι
525.000. 

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ωραία. Άρα, καλά κατάλαβα. 
Εδώ, όµως, το ίδρυµα λέει ότι έχει –κακώς εγώ να πω, να

δεχθώ ότι κακώς συµβαίνει- οφειλές 208.000 προς τη διοίκηση
του ΙΚΑ, µε αποτέλεσµα να µην µπορεί να εισπράξει τις δόσεις
της κρατικής χρηµατοδότησης µέσω της περιφέρειας. Αυτό είναι
το ένα στοιχείο. Το δεύτερο είναι, ότι λόγω αυτών των οφειλών
δεν µπορεί να πάρει ασφαλιστική ενηµερότητα, µε αποτέλεσµα
να µην µπορεί να εισπράξει και τις χορηγίες. Υπάρχουν, δηλαδή,
προβλήµατα. Προφανώς µπορεί κι εκεί, όπως και σε πολλά άλλα
νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού ή δηµόσιου δικαίου, να έχουν δηµι-
ουργηθεί υπέρογκες οφειλές, µε αποτέλεσµα τώρα να µην µπο-
ρούν να εισπράξουν. Άρα, δυσχεραίνεται η λειτουργία.

Εγώ θέλω να θέσω υπ’ όψιν σας το ζήτηµα αυτό και να ζητήσω
τη θετική σας στάση, ώστε να λυθούν αυτές οι εκκρεµότητες µε
τελικό στόχο όχι να συνεχίσουν την ενδεχόµενη κακοδιαχείριση
αλλά να λυθεί το πρόβληµα και να µπορεί αυτό να λειτουργεί.
Διότι το έργο που επιτελεί αυτό το νηπιοτροφείο, όπως και άλλα
νηπιοτροφεία -όχι ακριβώς, αλλά αντίστοιχα ιδρύµατα- είναι
πάρα πολύ σηµαντικό. Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει για µια ελλη-
νική οικογένεια, να µην µπορεί να εξασφαλίσει τροφή και θέρ-
µανση στο µικρό παιδί που έχει, στο νήπιό της. 

Πρέπει να υπάρξουν, δηλαδή, ρυθµίσεις τέτοιες που θα µπο-
ρέσουν να διασφαλίσουν τη λειτουργία αυτού του νηπιοτρο-
φείου. Και λέω συγκεκριµένα. Να πάρει ασφαλιστική ενηµερό-
τητα, ώστε να µπορεί να εισπράξει και χορηγίες που έχει από το
Ίδρυµα «ΣΤΑΥΡΟΣ ΝΙΑΡΧΟΣ», για παράδειγµα. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Ο Υπουργός έχει τον λόγο για τη δευτερολογία του.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Εγώ θα επαναλάβω ότι έγινε
ρύθµιση των ασφαλιστικών εισφορών, έχει ασφαλιστική ενηµε-
ρότητα και γι’ αυτό άλλωστε υπάρχει η δυνατότητα είσπραξης
και των υπόλοιπων δόσεων. Εάν δεν υπήρχε αυτή η ένταξη στη
ρύθµιση, που λέει ότι κάθε µήνα θα δίνουν 19.000…
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ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Πότε έγινε αυτό, κύριε Υπουργέ;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Έγινε στις 14 Νοεµβρίου η τε-
λική απόφαση για την ένταξη στη ρύθµιση. Η πρώτη δόση,
προφανώς πήγε στις οφειλές και µάλλον σ’ αυτήν θα αναφέρον-
ται αυτοί που σας ενηµέρωσαν. Έγινε αυτό. Εποµένως, είναι ση-
µαντικό το να µη γίνουν άµεσα απαιτητά αυτά τα ποσά από την
πλευρά του ΙΚΑ, για να έχει το ίδρυµα τη δυνατότητα να τακτο-
ποιήσει και τους εργαζόµενους, οι οποίοι, όπως πολύ σωστά εί-
πατε, δεν έχουν πληρωθεί εδώ και αρκετό διάστηµα και που
είναι, µαζί µε τα παιδιά, τα θύµατα της υπόθεσης. Γι’ αυτό πρέπει
να συµβάλουµε όλοι. 

Αποδέχοµαι απολύτως την ευθύνη του Υπουργείου για να δώ-
σουµε τη συνδροµή µας σ’ αυτήν την προσπάθεια. Όµως, το
ίδρυµα δεν είναι κρατικό, δεν είναι δηµοσίου δικαίου, για να
έχουµε όλη τη δικαιοδοσία. Τι θέλω να πω µ’ αυτό; Δυστυχώς,
για να καταλάβετε τι συµβαίνει, το δικαιολογητικό που αφορούσε
τις εκταµιεύσεις –οι εκταµιεύσεις έγιναν, όπως σας ενηµέρωσα,
από τον Οκτώβριο και µετά- που είναι το βασικό, η σύνθεση του
διοικητικού συµβουλίου και η νοµιµότητά του, ήρθε στο Υπουρ-
γείο στις 28 µε 29 Σεπτεµβρίου. Γιατί το Πρακτικό της συνεδρία-
σης για το διοικητικό συµβούλιο, έγινε στις 23 Σεπτεµβρίου. 

Υπάρχουν, δηλαδή, προβλήµατα που ξεκινάνε και από τους
ίδιους τους ανθρώπους που ασχολούνται εκεί, που είναι υπεύ-
θυνοι για τη διοίκηση. Δεν µπορούσε να γίνει πιο µπροστά, λοι-
πόν, ούτε η ρύθµιση στο ΙΚΑ -από τον Ιούνιο και µετά µπορούσε
να έχει γίνει η ρύθµιση, χωρίς διοίκηση δεν µπορούσε να είχε
γίνει- ούτε βεβαίως η διαδικασία εκταµίευσης των χρηµάτων, την
οποία επιταχύναµε, λόγω της πίεσης και της πολύ καλής συνερ-
γασίας που είχαµε µε τους εκπροσώπους των εργαζοµένων, για
να αντιµετωπιστούν ακριβώς αυτά τα προβλήµατα. Δηλαδή, εγώ
είδα τους εργαζόµενους να έχουν έρθει τέσσερις φορές και δι-
οίκηση δεν υπήρχε για να εκπροσωπήσει το ίδρυµα. 

Τώρα πάει να µπει σε ένα ρυθµό η αντιµετώπιση των προβλη-
µάτων. Όπως σας ανέφερα, 525.000 είναι η στήριξη από πλευ-
ράς του Υπουργείου Εργασίας και έχουµε ακόµα την τέταρτη
δόση. Έγινε η ρύθµιση. Εφόσον ενταχθεί και στο κοινωνικό τιµο-
λόγιο, θα έχουµε ακόµα µια έµµεση ενίσχυση.

Όµως, θα προχωρήσω παραπέρα σε µία πρόταση µε νοµοθε-
τική ρύθµιση. Λόγω του υπερτοπικού χαρακτήρα που έχει το
πρότυπο Νηπιοτροφείο Καλλιθέας, θα εισηγηθούµε την ένταξή
του στις αρµοδιότητες της περιφέρειας και όχι στενά του δήµου
-λόγω του υπερτοπικού χαρακτήρα όπως σας τονίζω- προκειµέ-
νου και η περιφέρεια να έχει τη δυνατότητα της ενίσχυσης από
ίδιους πόρους, από πόρους της περιφέρειας, που σήµερα δεν
την έχει. 

Έτσι, µε τη συνδροµή της περιφέρειας, µε τη συνδροµή του
Υπουργείου Εργασίας και βεβαίως µε τους ίδιους πόρους και τις
δωρεές -οι οποίες, να είστε σίγουρη, δεν εµποδίζονται από
ασφαλιστική ενηµερότητα, δεν χρειάζεται ο ιδιώτης ασφαλιστική
ενηµερότητα- να δούµε να οµαλοποιείται η κατάσταση για να συ-
νεχίσει το ίδρυµα να επιτελεί το σοβαρό έργο που έχει επιτελέσει
µέχρι σήµερα και να αντιµετωπιστούν, βεβαίως, τα προβλήµατα
που έχουν να κάνουν µε την πληρωµή των εργαζοµένων.

Η ρύθµιση αυτή, πρέπει να είναι νοµοθετική, κύριε Πρόεδρε,
για να προλάβω πιθανή ερώτηση. Θα έρθει, πιστεύω, µέχρι τον
Ιανουάριο και θα αφορά µία µετεξέλιξη σε σχέση µε την επο-
πτεία, δηλαδή το ποιος θα έχει την εποπτεία του ιδρύµατος.
Λόγω υπερτοπικού χαρακτήρα -επαναλαµβάνω- η Περιφέρεια
Αττικής. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Η δεύτερη µε αριθµό 313/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύ-

τερου κύκλου του Βουλευτή Ζακύνθου του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Σταύρου
Κοντονή προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τα προβλήµατα της Ένωσης Αγροτικών Συνεταιρι-
σµών Ζακύνθου και των αγροτών της Ζακύνθου γενικότερα, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 310/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση

δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αρκαδίας του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την στήριξη των ελληνικών επιχειρήσεων, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 323/26-11-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τον Υπουργό Εξωτερι-
κών, σχετικά µε την αντιµετώπιση των Αλβανικών προκλήσεων,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφε-
ται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία τριάντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί – συνοδοί τους, από το Γενικό Λύκειο Ερέτριας,
καθώς και είκοσι πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευ-
τικοί – συνοδοί τους από το 8ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Βαρβά-
ρας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωρούµε στην πρώτη µε αριθµό 305/26-11-2013 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Βοιωτίας της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Ιωάννη Καράµπελα προς τον Υπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την ποιότητα σήµατος κινη-
τής τηλεφωνίας.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Παπαδόπουλος.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε την ερώ-

τησή σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στην Ελλάδα λειτουργούν τρία δίκτυα κινητής

τηλεφωνίας, χρησιµοποιώντας το παγκόσµιο σύστηµα επικοινω-
νιών. Επιπλέον, οι πάροχοι έχουν αναπτύξει δίκτυα τρίτης γενιάς
και τα τελευταία τρία χρόνια έχουν κάνει σοβαρές επενδύσεις
και αναπτύσσουν τα δίκτυα τέταρτης γενιάς. 

Οι Έλληνες είναι από τους καλύτερους πελάτες της κινητής
τηλεφωνίας, καθώς το κινητό τους τηλέφωνο κατέχει εξέχουσα
θέση στην καθηµερινότητά τους, όχι µόνο στην επαγγελµατική
τους δραστηριότητα, αλλά και ως µέσο ψυχαγωγίας και ενηµέ-
ρωσης. Είναι χαρακτηριστικό ότι η χώρα µας βρίσκεται στην πέµ-
πτη θέση παγκοσµίως σε ό,τι αφορά το µερίδιο που κατέχει η
κινητή τηλεφωνία στο σύνολο των τηλεπικοινωνιών, ενώ το πο-
σοστό διείσδυσης είναι πάνω από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο. 

Για το λόγο αυτό, σύµφωνα και µε τα στοιχεία της έρευνας
που πραγµατοποίησε το Οικονοµικό Πανεπιστήµιο Αθηνών, ο
κλάδος της κινητής τηλεφωνίας είναι από τους πιο σταθερούς
και µεγαλώνει σε επενδυτές ακόµη και στην περίοδο κρίσης,
αφού από το 1993 έως το 2012 έχουν επενδυθεί επάνω από 7 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρ’ όλα αυτά, υπάρχουν πολλά σηµεία σε όλη την επικρά-
τεια, ακόµη και κατά µήκος των κυρίων εθνικών οδών, αλλά και
στα κέντρα των αστικών κέντρων, όπου είτε υπάρχει κακή ποι-
ότητα του σήµατος είτε παντελής έλλειψη µε αποτέλεσµα να δη-
µιουργούνται πάρα πολλά εµπόδια στους επαγγελµατίες. 

Μάλιστα, υπάρχει πρόσφατο δηµοσίευµα που λέει ότι σε γε-
νικό νοσοκοµείο της περιφέρειας δεν έχει καθόλου σήµα και οι
γιατροί και οι νοσηλευτές αναγκάζονται να επικοινωνούν µεταξύ
τους µε τα σταθερά τηλέφωνα ή ακόµη και µε τα µπίπερς. 

Όλα αυτά θεωρώ ότι είναι ανεπίτρεπτα για ένα κράτος ευρω-
παϊκό, το 2013, τη στιγµή µάλιστα που ο Πρωθυπουργός έχει το-
νίσει µε κάθε τρόπο τη σηµαντικότητα της ευρωζωνικότητας
στην αύξηση του ΑΕΠ. Αυτό είναι σηµαντικό και για την ελεύθερη
πρόσβαση των πολιτών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Με βάση αυτά τα στοιχεία, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας
ρωτήσω εάν υπάρχει έλεγχος του Υπουργείου στις εταιρείες κι-
νητής τηλεφωνίας για την ποιότητα των υπηρεσιών που προσφέ-
ρουν στους καταναλωτές και δυνατότητα ανάκλησης των αδειών
εκείνων των παρόχων που δεν συµµορφώνονται µε τα ποιοτικά
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χαρακτηριστικά που έχουν τεθεί.
Επίσης, προτίθεται το Υπουργείο να λάβει µέριµνα προκειµέ-

νου να βελτιώσει πανελλαδικά το επίπεδο του σήµατος κινητής
τηλεφωνίας, όπως για παράδειγµα να απλοποιήσει τη διαδικασία
αδειοδότησης της εγκατάστασης κεραιών κινητής τηλεφωνίας;
Μήπως γραφειοκρατικές στρεβλώσεις από πλευράς πολιτείας
εµποδίζουν επενδύσεις των εταιρειών κινητής τηλεφωνίας προς
την κατεύθυνση βελτίωσης της ποιότητας του σήµατος; 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Με-

ταφορών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αγαπητέ συνάδελφε, πραγµατικά είναι σηµαντικό το ότι µου

δίνεται µια ευκαιρία σήµερα να αναλύσω και να διευκρινίσω όλα
αυτά τα οποία έχουν γίνει. Αυτό το λέω, γιατί η ερώτηση αυτή
αφορά όλους τους Έλληνες. Την είχαµε όλοι. Και ο οµιλών, πριν
πάει στο Υπουργείο, την ίδια ερώτηση είχε. 

Θέλω, µάλιστα, να προσθέσω στην ερώτησή σας ότι το πρό-
βληµα είναι ακόµα εντονότερο στις παραµεθόριες και νησιωτικές
περιοχές. 

Θα κάνω µια µικρή εισαγωγή στην πρωτοµιλία µου για το τι
ισχύει και για το τι έχει βελτιωθεί, διότι, όπως αναφέρετε κι εσείς,
ήταν µία από τις προτεραιότητες του Πρωθυπουργού. Και οι κα-
τευθύνσεις τις οποίες είχε δώσει ήταν άµεσες και δόθηκαν και
άµεσες λύσεις. 

Με το ν. 4070/2012 το νοµοθετικό καθεστώς για την έκδοση
άδειας κατασκευής κεραίας από την ΕΕΤΤ απαιτούσε τις εξής
διαδικασίες: Την έγκριση της ΥΠΑ, τη θετική γνωµάτευση της Ελ-
ληνικής Επιτροπής Ατοµικής Ενέργειας και την έγκριση περιβαλ-
λοντικών όρων από την οικεία περιφέρεια. Μετά από την έκδοση
της άδειας από την ΕΕΤΤ, ο πάροχος έπρεπε να λάβει έγκριση
για να εγκαταστήσει τις κεραίες από την οικεία πολεοδοµική υπη-
ρεσία. 

Αποτέλεσµα όλης αυτής της διαδικασίας, όπως ειπώθηκε,
ήταν η συσσώρευση πολλών αιτήσεων αδειών -τον τελευταίο
καιρό ήταν πέντε χιλιάδες οι αιτήσεις για άδειες- οι οποίες δεν
µπορούσαν να διεκπεραιωθούν από τον ειδικό φορέα της ΕΕΤΤ,
λόγω του ότι δεν είχαν λάβει έγκριση περιβαλλοντικών όρων από
τις αρµόδιες περιφέρειες ή για άλλους ουσιαστικούς µεν, αλλά
επί της ουσίας τυπικούς λόγους. 

Ο ν. 4014/2011 απλοποίησε τη διαδικασία της περιβαλλοντικής
αδειοδότησης για τη συντριπτική πλειοψηφία των κατασκευών
και αδειών, οι οποίες πλέον µπορούν να ενταχθούν σε πρότυπες
περιβαλλοντικές δεσµεύσεις µε µια δήλωση που υποβάλουν στην
αρµόδια αρχή για την αδειοδότηση. 

Σήµερα, ο ν. 4070/2012, ο τηλεπικοινωνιακός νόµος, προβλέ-
πει µια τελείως διαφορετική διαδικασία, σύµφωνα µε την οποία
ο ολοκληρωµένος φάκελος κάθε κατασκευής κεραίας υποβάλ-
λεται από τον πάροχο στο Σύστηµα Ηλεκτρονικής Υποβολής Αι-
τήσεων (ΣΗΛΥΑ). 

Οι αρµόδιες, λοιπόν, υπηρεσίες παραλαµβάνουν, διαχειρίζον-
ται, εγκρίνουν το µέρος του φακέλου που εµπίπτει στο πεδίο των
αρµοδιοτήτων µέσω του ηλεκτρονικού συστήµατος ΣΗΛΥΑ,
οπότε η διαδικασία της αδειοδότησης ολοκληρώνεται πλέον µε
πάρα πολύ αποτελεσµατικό και σύντοµο τρόπο. 

Σύµφωνα µε τη νέα διαδικασία, οι αρµόδιες υπηρεσίες έχουν
στη διάθεσή τους τέσσερις µήνες για να εξετάσουν το φάκελο
αυτό και να χορηγήσουν κατά το νόµο την έγκριση µε τη σύµ-
φωνη γνώµη τους. 

Θέλω να πω ότι όλες αυτές οι εγκρίσεις είναι απόλυτα θωρα-
κισµένες και από ευρωπαϊκούς, αλλά και από διεθνείς κανονι-
σµούς. 

Μετά την παρέλευση, λοιπόν, αυτού του διαστήµατος, η ΕΕΤΤ
έρχεται και εκδίδει το πιστοποιητικό πληρότητας του φακέλου
εάν υπάρχει έγκριση της ΥΠΑ ή της Επιτροπής Ατοµικής Ενέρ-
γειας. 

Άρα, µε το πιστοποιητικό αυτό ο πάροχος µπορεί να εγκατα-
στήσει και να λειτουργήσει µια κεραία. Με αυτόν τον τρόπο, λοι-
πόν, διασφαλίζεται ένα πολύ σηµαντικό πράγµα, ότι κάθε κεραία

πληρεί απόλυτα τις προϋποθέσεις της νοµοθεσίας, δεν υπάρχει
καµµία αυθαιρεσία, γιατί υπάρχει ο έλεγχος, ενώ ταυτόχρονα
επιταχύνεται σε πολύ µεγάλο βαθµό η διαδικασία της αδειοδό-
τησης. 

Επίσης, θα ήθελα να πω ότι όσον αφορά τον έλεγχο της ποι-
ότητας των υπηρεσιών που προσφέρουν στους καταναλωτές οι
εταιρείες κινητής τηλεφωνίας, αυτό είναι αποκλειστική αρµοδιό-
τητα της ΕΕΤΤ. Η ΕΕΤΤ, λοιπόν, στο πλαίσιο αυτού του ελέγχου
για την ποιότητα των παρεχόµενων υπηρεσιών, αλλά και των τε-
λικών χρηστών από τους παρόχους των δικτύων της κινητής τη-
λεφωνίας, εξέδωσε µια απόφαση, την υπ’ αριθµ. 621/2011,
σύµφωνα µε την οποία γίνονται όλες οι µετρήσεις, µε ειδικό εξο-
πλισµό, των δεικτών ποιότητας και των δεικτών κινητών υπηρε-
σιών στην επικράτεια και έπειτα τα αποτελέσµατα δηµοσιεύο-
νται. Άρα, υπάρχει και γνώση και ενηµέρωση. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι για την υλοποίηση ενός ολο-
κληρωµένου πλαισίου ελέγχου και ενηµέρωσης των δεικτών ποι-
ότητας των τηλεπικοινωνιακών παροχών στην Ελλάδα, εντάχ-
θηκε έργο στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ µε θέµα «Ψηφιακές Υπηρεσίες
Ανεξάρτητων Αρχών της Υλοποίησης της Διαδικτυακής Πλατ-
φόρµας», µε χρήση της οποίας κάθε χρήστης ή επενδυτής τηλε-
πικοινωνιακών συστηµάτων, σταθερών ή κινητών, θα µπορεί να
αποκτά πλέον µε έγκυρο και αντικειµενικό τρόπο συγκρίσιµες
πληροφορίες για την ποιότητα των δικτύων, σταθερών ή κινητών.

Η Ελλάδα, όσον αφορά την ποιότητα των προσφερόµενων
υπηρεσιών από τις εταιρείες τηλεπικοινωνίας, νοµίζω ότι έχει
κάνει πολύ σηµαντική πρόοδο. Μικραίνει το διάστηµα το οποίο
ήταν πραγµατικά µεγάλο λόγω γραφειοκρατίας, όπως είπατε, και
δίνει τη δυνατότητα για µια πιο αξιόπιστη λειτουργία στο χώρο
των τηλεπικοινωνιών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ. 

Κύριε Καράµπελα, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, δεν είχα υπ’ όψιν µου για την έκθεση την οποία

είπατε προηγουµένως. Εάν την έχετε, να την καταθέσετε στα
Πρακτικά, ώστε να την έχουµε όλοι µας. 

Η προσωπική µου άποψη είναι ότι το σήµα της κινητής τηλε-
φωνίας χειροτερεύει. Λίγα µέτρα από αυτήν την Αίθουσα, δεν
µπορούµε να έχουµε σήµα. 

Ο Πρωθυπουργός ο ίδιος κάνει επαφές µε επιχειρηµατίες,
ώστε να έρθουν επενδύσεις στη χώρα µας. Δεν είναι δυνατόν να
ψάχνουν να βρουν σήµα. Τα κινητά τηλέφωνα πλέον δεν είναι
µόνο για την επικοινωνία, αλλά λειτουργούν και ως µικροί υπο-
λογιστές. Άρα, όταν δεν υπάρχει πρόσβαση, δεν υπάρχει και
πρόσβαση στο διαδίκτυο µε όλα τα συνεπακόλουθα. 

Από εκεί και πέρα, όµως, θα ήθελα να σταθώ στο γεγονός πως
παρότι η χώρα µας επανήλθε σε θετικό πρόσηµο στο ρυθµό αύ-
ξησης της ευρυζωνικής διείσδυσης, βρισκόµαστε ακόµα στη δέ-
κατη ένατη θέση µεταξύ των ευρωπαϊκών χωρών. 

Θα ήθελα να τονίσω, δηλαδή, ότι µε δεδοµένη την πολιτική
βούληση που υπάρχει από την πλευρά της Κυβέρνησης, ένας
από τους πιο βασικούς πυλώνες του αναπτυξιακού µοντέλου που
οραµατιζόµαστε είναι η µετατροπή της Ελλάδος σε πηγή έρευ-
νας και ανάπτυξης υψηλών τεχνολογιών. Συνεπώς, ζητήµατα της
καθηµερινότητας, όπως είναι η αξιοπιστία του συστήµατος της
κινητής τηλεφωνίας, είναι από τα πρώτα που πρέπει να λυθούν. 

Δεν είναι δυνατόν ένας επενδυτής όπως η «ΝΟΚΙΑ» ή η «COCA
COLA» που επέλεξαν την Αθήνα για τη δηµιουργία του Κέντρου
Διαδραστικής Επικοινωνίας Πολιτών για την Κεντρική και Νότια
Ευρώπη, να ψάχνουν για σήµα 3G λίγα µέτρα από την Αίθουσα
του Κοινοβουλίου. Αυτό που σας αναφέρω δεν είναι υπερβολή.
Φαντάζοµαι ότι και εσείς ο ίδιος συχνά-πυκνά έχετε διαπιστώσει
αυτήν την έλλειψη σήµατος. 

Κύριε Υπουργέ, το ανθρώπινο δυναµικό που διαθέτει η χώρα
µας στον τοµέα των επικοινωνιών και των υψηλών τεχνολογιών,
είναι άριστα καταρτισµένο και περιζήτητο σε ολόκληρο τον
κόσµο. 

Συνεπώς, θεωρώ δεδοµένο ότι τα εµπόδια που υπάρχουν στο
συγκεκριµένο ζήτηµα σίγουρα δεν είναι µόνο τεχνικής φύσεως.
Τα εµπόδια είναι προϊόντα της γραφειοκρατίας και όπως µας
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αναλύσατε στην πρωτολογία σας, έχετε λάβει σηµαντικά µέτρα
για τη µείωση της περιόδου των αδειοδοτήσεων. 

Από τους υφιστάµενους σταθµούς που υπάρχουν µέχρι στιγ-
µής, δεν έχουν αδειοδοτηθεί ούτε οι µισοί, ενώ η προθεσµία που
υπάρχει, λήγει το Μάρτιο του 2014 βάσει του ν.4053/2012. Οι
τρεις πάροχοι επένδυσαν το 2012 γύρω στα 300 εκατοµµύρια
ευρώ σε διαδικτυακές υποδοµές, αντί των 400 εκατοµµυρίων
ευρώ που ήταν στο αρχικό πλάνο. 

Παρά την ψήφιση του θεσµικού πλαισίου για την απλοποίηση
των διαδικασιών αδειοδότησης στις αρχές του 2012, υπάρχουν
τµήµατα της δηµόσιας διοίκησης που αδυνατούν να εφαρµόσουν
τις διατάξεις της νοµοθεσίας, λόγω του µεγάλου αριθµού των
εµπλεκοµένων, αλλά και της πολυπλοκότητας της διασύνδεσής
τους. Αυτό είναι κάτι που αποδεικνύεται ιδιαίτερα κοστοβόρο και
σε χρόνο και σε χρήµα. 

Περιµένω από εσάς να το εξετάσετε µε τη δέουσα προσοχή
και να αναλάβετε τις πρωτοβουλίες που πρέπει, ώστε να επιλυ-
θούν τέτοιου είδους στρεβλώσεις. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. 
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Με-

ταφορών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ήθελα να πω ότι είναι γεγονός αυτό το οποίο λέτε. Τι σηµαίνει

«να λειτουργήσει σωστά η κινητή τηλεφωνία»; Να υπάρχει σήµα.
Σας είπα, λοιπόν, στην πρωτοµιλία µου ότι έχουµε θωρακίσει την
τεχνική λειτουργία. Έχουµε θωρακίσει την αδειότηση και έχουµε
µειώσει πάρα πολύ το χρόνο. 

Πρέπει να πούµε και µία ακόµη αλήθεια, γιατί προτιµώ να είµαι
ωφέλιµος, παρά αρεστός. Είναι αλήθεια και γεγονός ότι πάρα
πολλές φορές διάφοροι θεσµικοί παράγοντες, όπως η τοπική αυ-
τοδιοίκηση Α’ και Β’ βαθµού, σε κάποιες διαδικασίες παρεµβαί-
νουν αρνητικά, που επιτρέψετε µου να πω ότι φτάνουν και στα
όρια του λαϊκισµού. Η θωράκιση από την πολιτεία υπάρχει, γιατί
η κινητή τηλεφωνία λειτουργεί µε ευρωπαϊκούς και διεθνείς κα-
νόνες. Ωστόσο, δηµιουργούν θέµατα στην αδειοδότηση εγκατά-
στασης των κεραιών, δηλαδή υπάρχει µειωµένο σήµα, παρ’ όλο
που η πολιτεία έχει θωρακίσει το πού θα τοποθετούνται κεραίες. 

Κατά συνέπεια, υπάρχει έντονο πρόβληµα σε πάρα πολλές πε-
ριοχές µε το µειωµένο σήµα. 

Θα ήθελα, όµως, να σας πω δύο λόγια, διότι σύµφωνα µε το
άρθρο 30, παράγραφος 17 του ν. 4070/12, εισήχθη για πρώτη
φορά η διαδικασία αδειοδότησης κατασκευών κεραιών κινητής
τηλεφωνίας, αυτή η απλοποιηµένη διαδικασία που σας είπα µε
το Σύστηµα Ηλεκτρονικής, Υποβόλης Αιτήσεων το ΣΗΛΥΑ. Αυτή
η διαδικασία συγκεντρώνει την εποπτεία της ΕΕΤΤ και επιταχύνει
κατά πάρα πολύ τις προθεσµίες -όπως σας είπα και πριν- σε
σχέση µε τον προγενέστερο ν. τον 3431/2006, που πραγµατικά
δηµιουργούσε πολύ πιο έντονα προβλήµατα, µε αποτέλεσµα η
διαδικασία της αδειοδότησης για νέες κεραίες να είναι εφικτή σε
σύντοµο χρονικό διάστηµα.

Συγκεκριµένα, προβλεπόταν η υπογραφή µιας απόφασης από
τον Υπουργό Μεταφορών και Δικτύων και των συναρµοδίων
Υπουργών για τη ρύθµιση θεµάτων - διαδικασιών του συστήµα-
τος ΣΗΛΥΑ. Κατόπιν αρκετών διαβουλεύσεων που έγιναν µε τους
εκπροσώπους των διαφόρων Υπουργείων, όπως το Υπουργείο

Άµυνας, το Υπουργείο Αθλητισµού, το Υπουργείο Περιβάλλον-
τος, την Πολιτική Αεροπορία, το νέο σχέδιο υπογράφηκε από
εµένα πριν από λίγο καιρό και έχει προωθηθεί για συνυπογραφή
στους αρµόδιους Υπουργούς. 

Το σχέδιο της ΚΥΑ εµπεριέχει και διοικητικές διαδικασίες,
εναρµονισµένες µε την εφαρµογή ολοκληρωµένου πληροφορια-
κού συστήµατος της ΕΕΤΤ, ώστε να πραγµατοποιείται ηλεκτρο-
νικά πλέον η υποβολή και η παρακολούθηση των αιτηµάτων για
αδειοδότηση κεραιών. Αυτό σηµαίνει ότι επισπεύδεται ακόµη πε-
ρισσότερο η διαδικασία αυτή. 

Η ηλεκτρονική υποβολή των αιτήσεων και η διεκπεραίωσή της,
µέσω του συστήµατος ΣΗΛΥΑ, αποτελεί ένα βασικό πυλώνα στην
ηλεκτρονική διακυβέρνηση, η οποία προωθείται συνολικά σε επί-
πεδο όλης της δηµόσιας διοίκησης. 

Εποµένως -αν θέλετε- οι αγκυλώσεις που υπάρχουν µε το σύ-
στηµα αυτό ξεπερνιούνται µε µεγαλύτερη ευκολία. Το λέω αυτό
γιατί το Σύστηµα Ηλεκτρονικής Υποβολής Αιτήσεων έχει ως
σκοπό να µετατρέψει τη διαδικασία χορήγησης αδειών, κατα-
σκευών κεραιών -µία δύσκολη έως τώρα διαδικασία- σε µία δια-
δικασία αδειοδότησης µε µία µονοαπευθυντική διαδικασία, ώστε
να διασφαλιστεί απόλυτα η ασφάλεια, ο σεβασµός προς τον πο-
λίτη και το περιβάλλον κατά την ανάπτυξη των δικτύων κινητής
τηλεφωνίας. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να σας πω ότι ήδη έχουν γίνει αρκετά
σηµαντικά βήµατα το τελευταίο τρίµηνο, βήµατα τα οποία δεν
είναι θεωρητικά, αλλά έχουν γίνει πράξη και έχουν αρχίσει να
αποδίδουν. Ολοκληρώνεται αυτή η διαδικασία µε την συνυπο-
γραφή των υπόλοιπων συναρµόδιων Υπουργείων. Οπότε, µέχρι
την επόµενη εβδοµάδα ή µέχρι τέλος του χρόνου το αργότερο,
θα έχουµε ένα καινούριο ηλεκτρονικό σύστηµα, του οποίου τα
αποτελέσµατα θα είναι ολοφάνερα από την πρώτη του έτους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Οπότε, κύριε συνάδελφε, από την πρώτη του έτους θα είµαστε

εδώ ξανά να δούµε τι θα γίνει.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Κύρωση των Συµφωνιών Τροποποίησης των συµβάσεων παρα-
χώρησης των µεγάλων οδικών έργων και ρύθµιση συναφών θε-
µάτων».

Επίσης, η Επιτροπή Κανονισµού της Βουλής καταθέτει την Έκ-
θεσή της στην από 26 Νοεµβρίου 2013 πρόταση του Προέδρου
της Βουλής και στην από 25 Νοεµβρίου 2013 πρόταση Βουλευ-
τών «Για την τροποποίηση διατάξεων του Κανονισµού της Βου-
λής (Μέρος Κοινοβουλευτικό)».

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11:33’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 2 Δεκεµβρίου 2013 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 

3180 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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